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اقتصادی

معاون وزیر راه و شهرسازی :

سالانه270محلهدرطرحبازآفرینیشهری
بازسازیمیشود

معاون وزیر راه و شهرسازی و مدیرعامل شرکت بازآفرینی، از بازسازی و نوسازی 270 
محله از بافت های فرسوده و سکونتگاه های غیر رسمی با اعتباری معادل 250 هزار 

میلیارد ریال در سال خبر داد. 
هوشنگ عشایری روز چهارشنبه در جلسه ستاد باز آفرینی شهری پایدار چهارمحال 
و بختیاری اظهار داشت: از مجموع اعتبار سالانه 100 هزار میلیارد ریال توسط بخش 
خصوصی و مابقی از محل اعتبارات شهرداری ها و دولتی، تامین اعتبار می شود.  وی با 
بیان اینکه بودجه سال 96 شهرداری ها حدود 550 هزار میلیارد ریال مصوب شد، افزود: 
با وجود نگرانی های موجود برای تامین این حجم از سرمایه گذاری، سال گذشته 82 
هزار میلیارد ریال از اعتبار مورد نیاز برای بازآفرینی شهری در قالب احیای بافت های 
فرسوده و بازسازی سکونتگاه های غیررسمی و حاشیه شهرها از اعتبارات شهرداری ها 
اختصاص یافت.  عشایری ادامه داد: 41 هزار میلیارد ریال نیز از اعتبارات مورد نیاز سال 
گذشته از محل اعتبارات راه و شهرسازی و 25 هزار میلیارد ریال نیز از محل تسهیلات 
حمایت از مسکن در نظر گرفته شد.  وی بیان داشت: برای سال جاری نیز دولت 15 هزار 
میلیارد ریال برای باز آفرینی شهری در اختیار این شرکت قرار داده است.  وی ادامه داد: 
طبق درخواست ستاد باز آفرینی شهری و با همکاری نمایندگان مجلس شورای اسلامی 
امسال قیر یارانه ای برای سرویس دهی معابر در بافت های فرسوده اختصاص یافته است. 
عشایری، آغاز اجرای طرح بازآفرینی شهری در بافت های فرسوده و سکونتگاه های غیر 
رسمی را از سال 95 عنوان کرد و افزود: در این طرح 10 ساله بهسازی محله های قدیمی 
543 شهر کشور هدفگذاری شده است.  مدیرعامل شرکت بازآفرینی ادامه داد: به منظور 
ترغیب بخش خصوصی و مردم برای همکاری و مشارکت در ساخت بافت های فرسوده 
بر اساس ماده 21 آیین نامه اجرایی ستاد باز آفرینی شهری، تسهیلات 18درصدی 
ساخت برای این مناطق در 2 سال نخست با بهره 50 درصدی برای متقاضیان محاسبه 
می شود.  عشایری ادامه داد: برای ساخت سالانه 100 هزار واحد در بافت های فرسوده، 
دولت دستگاه های خدمات رسان آب و فاضلاب، برق و گاز را مکلف به تخصیص 350 
میلیارد ریال تخفیف از سوی هریک از این دستگاه ها کرده است. وی تصریح کرد: طبق 
ماده 21 آیین نامه مصوب ستاد باز آفرینی شهری تمامی تخفیف و مشوق هایی که 
شامل حال ساخت و ساز در نقاط محروم کشور نظیر تخفیفات مالیاتی و بیمه کارگری 
می شود، بازآفرینی در بافت های فرسوده و سکونتگاه های غیررسمی را نیز در بر می 
گیرد.  عشایری در ادامه با تاکید بر اهمیت همکاری دستگاه های اجرایی و دولتی در 
اجرای این طرح بیان کرد: تمامی مدیران دولتی که اراضی در اختیار را بنا به نبود طرح 
و یا بودجه و اعتبار برای اجرای پروژه اختصاص نداده اند، باید هر چه سریعتر این زمین 
ها را در اختیار توسعه گران )سازندگان بافت های فرسوده( قرار دهند.  وی تصریح کرد: 
در صورت عدم اقدام مدیران برای معرفی این اراضی، فهرست زمین ها صورتجلسه شده 
و در اختیار ستادهای بازآفرینی استانی و شهرستانی قرار می گیرد.  عشایری از مردم و 
مسئولان دولتی خواست در صورت شناسایی این اراضی در حوزه دستگاه های دولتی، 

موارد را به ستاد باز آفرینی استانی و شهرستانی اطلاع دهند.

اخطاردادستان انتظامی مالیاتی سازمان مالیات به بانکها؛

اطلاعاتندهیداعلامجرممیکنیم
 دادستان انتظامی مالیاتی سازمان امور مالیاتی گفت: در صورت عدم همکاری بانک ها 
و موسسات اعتباری برای ارائه اطلاعات موردنیاز پایگاه اطلاعات مودیان تا مهلت تعیین 

شده، علیه آنها اعلام جرم می شود.
عباس بهزاد با بیان اینکه در اجرای ماده 169 مکرر قانون مالیات های مستقیم و 
به منظور شفافیت اقتصادی و استقرار نظام یک پارچه اطلاعات مالیاتی، کلیه بانک ها 
و موسسات مالی و اعتباری که اطلاعات مورد نیاز پایگاه اطلاعات هویتی، عملکردی 
و دارایی مودیان مالیاتی را در اختیار دارند، موظف به ارایه اطلاعات به این سازمان 
هستند، گفت: در این رابطه بانک مرکزی و تمامی بانک ها و موسسات مالی و اعتباری، 
به استثنای چند بانک و موسسه مالی و اعتباری، همکاری شایسته ای با این سازمان 
داشته و به چارچوب تفاهم نامه های منعقده پایبند بوده و اطلاعات خود را در اختیار 
سازمان امور مالیاتی کشور قرار داده و یا در شرف تکمیل اطلاعات هستند. وی ضمن 
اشاره به همکاری عمده بانک ها و موسسات مالی و اعتباری با سازمان امور مالیاتی کشور 
اظهار داشت: در خصوص چند بانک و موسسه مالی و اعتباری که تاکنون همکاری لازم 
را معمول نکرده اند، این دادستانی شفاف سازی لازم و اعلام اخطار را بعمل آورده و اخیرا 
آخرین اخطار نیز کتبا اعلام شده است. بهزاد تصریح کرد: در صورتی که این چند بانک و 
موسسه مالی و اعتباری تا پایان مهلت تعیین شده، بسته های اطلاعاتی خود را به هر دلیل 
و بهانه ای به نظام مالیاتی کشور ارسال نکنند که این امر موجبات عدم شفافیت مالی و 
زمینه فرار مالیاتی و پولشویی را فراهم می سازد، دادستانی انتظامی مالیاتی سازمان امور 
مالیاتی کشور حسب وظایف قانونی خود و در راستای استیفای حقوق حقه دولت )بیت 
المال( و مطالبه حقوق عمومی آحاد جامعه، ضمن استفاده از کلیه اهرم های حاکمیتی و 
اختیارات قانونی، به طور قطع در اجرای تبصره 2 ماده 274 قانون مالیات های مستقیم، 

علیه آن دسته از مدیرانی که مرتکب تخطی از قانون شده  اند، اعلام جرم خواهد کرد.

بنایی عضو کمیسیون عمران مجلس  مطرح کرد

زدوبندمالکومشاوراناملاکبرسرنرخ
مسکنواجارهبها

عضو کمیسیون عمران مجلس، از زدو بند مالک و بنگاه های معاملاتی برای افزایش بی 
رویه نرخ مسکن و اجاره بها انتقاد کرد و گفت: عدم ارایه کدرهگیری در معاملات مسکن 
تخلف محرز بنگاه های معاملاتی است.  حمید بنایی با انتقاد از نحوه تعیین نرخ اجاره 
بها، گفت: وجود نوعی زد وبند میان موجر و مشاوران املاک قیمت های نجومی در حوزه 
اجاره بها را رقم زده است. نماینده مردم گناباد و بجستان در مجلس شورای اسلامی، با 
بیان اینکه تعیین نرخ اجاره بها باید تابع قانون و همچنین با در نظر گرفتن امکانات واحد 
مسکونی صورت بگیرد، افزود: در شرایط فعلی نرخ گذاری بر واحدهای مسکونی به صورت 
سلیقه ای شده و متاسفانه ضعف نظارت ها بازار این نوع نرخ ها را داغ کرده است. وی با 
تاکید بر اینکه در بسیاری از قراردادهایی که میان موجر و مستاجر منعقد می شود بی 
عدالتی مشهود است، تصریح کرد: متاسفانه دیده شده که بندهایی در قراردادها لحاظ 
شده که بیشتر به نفع موجر و به ضرر موجر است که نمونه آن در خصوص پشیمانی از 
انجام معامله است که رقم آن برای موجر بسیار اندک و برای مستاجر بسیار زیاد است. 
بنایی با بیان اینکه عدم ارایه کدرهگیری برای اجاره نامه ها از نمونه تخلفات مشاوران 
املاک است، گفت: مستاجران باید بدانند که اجاره ملک بدون دریافت کد رهگیری یعنی 
عدم دسترسی به حق حقوقشان در صورت بروز مشکل از این رو برای اخذ کدرهگیری 
در معاملات مسکن باید به مشاوران املاک مجوز دار مراجعه کنند. این نماینده مردم در 
مجلس دهم، با انتقاد از دلال بازی که در بنگاه های معاملاتی مسکن در جریان است، 
افزود: باید تیم کارشناسی با نظارت دستگاه های مسئول قیمت نهایی ملک را مشخص 
کنند از این رو دولت باید در بحث نرخ گذاری ها بیش از پیش ورود کند.  وی با بیان اینکه 
دولت باید مانع نرخ گذاری مسکن از سوی موجر، مالک و همچنین بنگاه های معاملاتی 
شود، تصریح کرد: رویه فعلی نرخ گذاری ملک تابع منافع مالک و بنگاه های معاملاتی 
است و علت اصلی حباب قیمت مسکن نیز این رویه اشتباه است. بنایی با تاکید بر ضرورت 
ساماندهی بازار اجاره بها در کشور، گفت: ادامه رویه فعلی در تعیین نرخ اجاره بها حباب 
نرخ ها را بزرگ تر کرده و شرایط کلی مسکن را از وضعیت تعادل باز هم خارج می کند. 
عضو کمیسیون عمران مجلس شورای اسلامی، یادآور شد: کمیسیون عمران مجلس از 
سازمان بازرسی، سازمان تعزیرات حکومتی و مجموعه وزارت راه و شهرسازی خواسته به 
موضوع قیمت مسکن و اجاره بها ورود کرده و گزارشی در این باره به مجلس ارایه کنند.

سخنگوی کمیسیون صنایع و معادن مجلس :

بانامپیشفروشخودروکلاهبرداریمیشود
 

سخنگوی کمیسیون صنایع و معادن مجلس، گفت: برخی از شرکت ها که دارای برند و 
ثبت شده نیز هستند از گذشته در زمینه پیش فروش خودرو تخلفاتی انجام داده اند واکنون 
نیز از این بازار آشفته سوء استفاده می کنند. ولی ملکی در خصوص تخلفات برخی شرکت ها 
در زمینه پیش فروش خودرو، اظهار داشت: برخی از شرکت ها که دارای برند و ثبت شده نیز 
هستند از گذشته در زمینه پیش فروش خودرو تخلفاتی انجام داده اند واکنون نیز از این بازار 
آشفته سوء استفاده می کنند. سخنگوی کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای اسلامی 
با بیان اینکه در دورانی که از ثبت سفارش خودروها جلوگیره نشده بود و حتی تعرفه های 
واردات خودور افزایش پیدا نکرده بودند شرکت هایی حضور داشتند که با انتشار آگهیهایی 
اقدام به دریافت مبالغی از مردم می کردند، گفت: این شرکت ها بعد از گذشت مدت زمانی به 
مشتریان اعلام می کردند که امکان واردات ندارند، در این میان پول مشتریان حدود یک سال 
در دست شرکت باقی می ماند. نماینده مردم مشکن شهر در مجلس شورای اسلامی با اشاره 
به اینکه برخی از شرکت های متخلف بادیگاردهایی دارند و از برخی ارگان ها اسم می برند و 
مشتری های شاکی را می ترسانند، ادامه داد: در گذشته نیز در مصاحبه های خود در زمینه 
تخلف های صورت گرفته توسط شرکت های پیش فروش کننده خودرو مباحثی را مطرح 
کرده ام و در تماس با تعدادی از آنها اعلام کردم که در صورت تداوم تخلفات با آنها برخورد 
می شود. این نماینده مردم در مجلس شورای اسلامی با تاکید بر اینکه انجمن واردکنندگان 
اعلام کرده است که تعدادی از شرکت ها تخلف می کنند، عنوان کرد: دستگاه های نظارتی و 
قضائی در مواقعی که شکایتی انجام شود باید به آن موضوع ورود کند باید تعدادی از افرادی 
که شکایت دارند شکایت خود را به دستگاه های نظارتی ارائه کنند. سخنگوی کمیسیون 
صنایع و معادن مجلس شورای اسلامی در پایان با بیان اینکه شرکت هایی که نمایندگی 
برخی از خودروسازی ها را دریافت کرده اند و یا حتی در برخی از موارد نمایندگی نیز ندارند 
و نمایندگی در سایه هستند از این دست کلاهبرداری ها را مرتکب می شوند، خاطرنشان کرد: 

حتی در برخی از موارد نمایندگی های رسمی نیز چنین تخلفاتی را انجام می دهند.

مدیریتمتمرکز؛شرطموفقیتدرتخصیصارزدولتی
وزارت صنعت، معدن و تجارت مسوولیت پذیرش تقاضاها و بررسی شرایط، ثبت سفارش و اولویت بندی کالاهای وارداتی و 
همچنین بانک مرکزی نقش تامین ارز رسمی برای بانک های عامل را بر عهده دارد تا یکی از شروط موفقیت در ساماندهی بازار 

ارز یعنی اعمال مدیریت متمرکز فراهم شود. 
بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران دهم تیرماه مطابق با کالاهایی که وزارت صنعت، معدن و تجارت درخواست کرد، 
نخستین فهرست شامل واردکنندگان اقلام خوراکی همچون انواع حبوبات شامل عدس، لوبیا، نخود و لپه، گوشت، برنج و کره، 
دارو، ملزومات پزشکی، نهاده های بخش کشاورزی همچون کنجاله ذرت، سویا و ذرت و نیز کودهای شیمیایی، لوازم خانگی، 

تلفن همراه، کالای مرتبط با فناوری اطلاعات و کامپیوتر، تایر، کاغذ و غیره را منتشر کرد.
در پی حمایت رهبر معظم انقلاب از انتشار فهرست کالاهای وارداتی با ارز دولتی و همچنین تاکید رییس جمهوری، سخنگوی 

قوه قضاییه دوشنبه گذشته از بررسی این فهرست در نهادهای ذیربط خبر داد.
بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران نیز سه شنبه تاکید کرد بانک مرکزی در نقش تامین کننده ارز رسمی برای بانک های 

عامل و صرافی آنها عمل می کند و در فرآیند موجود، نسبت به پذیرش تقاضای مشتریان اقدام نمی کند.
»نظارت بر واردات کالا با ارز دولتی و فرآیند قیمت گذاری و نظارت بر توزیع آن نیز در حیطه مسئولیت های بانک مرکزی 

نبوده و سازوکارهای اجرایی آن در اختیار سایر ارکان اجرایی کشور است«. 
بانک مرکزی افزود: پس از ثبت سفارش برای واردات، مشتریان به بانک های عامل مراجعه و فرآیند پذیرش، نوبت دهی و 
خرید ارز از سوی بانک های عامل یا صرافی آنان انجام می شود، از این رو بانک مرکزی دخالتی در فرآیند پذیرش شرکت ها 

و بررسی اهلیت و  شرایط آنان ندارد.
این وظایف بر عهده دفترهای زیرمجموعه وزارت صنعت، معدن و تجارت به عنوان صادرکننده مجوز تخصیص ارز دولتی 
قرار گرفته است که شامل دفتر صنایع نساجی و پوشاک، دفتر صنایع برق و الکترونیک، دفتر صنایع خودرو و نیرو محرکه، 
دفتر صنایع ماشین سازی و تجهیزات، دفتر صنایع غذایی، دارویی و بهداشتی، دفتر صنایع شیمیایی و سلولزی و دفتر صنایع 

معدنی می شود.
بنابراین به نظر می رسد تفکیک حوزه های کاری برای ساماندهی به واردات و صادرات که از بندهای مهم اقتصاد مقاومتی 

است، در دستور کار قرار دارد. 
* اولویت با تامین کالاهای اساسی، مواد اولیه، قطعات مورد نیاز 

در این پیوند، مدیرکل صنایع غذایی، دارویی و بهداشتی وزارت صنعت،  معدن و تجارت به ایرنا گفت: از چهار روز پیش پرونده 
های متقاضیان ارز دولتی به صورت سیستمی و از طریق سامانه جامع تجارت به این دفاتر ارجاع می شود که پس از بررسی 
توسط کارشناسان و تایید از سوی آنها، ثبت سفارش واردات صورت می گیرد. به گفته »مهدی صادقی نیارکی«، اولویت با تامین 
کالاهای اساسی، مواد اولیه، قطعات مورد نیاز و کالاهای واسطه ای است که پس از تایید، به بانک مرکزی ارسال می شود. وی 
اضافه کرد: در این دفتر براساس اولویت  بندی کالایی تخصیص ارز 4200 تومانی بررسی شده و پس از آن با معرفی درخواست  
کنندگان به بانک های عامل، فرآیند تامین ارز وارداتی صورت می پذیرد. »پیش از این واردکنندگان پس از ثبت سفارش به بانک 
های عامل مراجعه می کردند و این بانک ها بودند که تشخیص می دادند چه کسی باید در اولویت دریافت ارز باشد اما اکنون 

مراجع تشخیص دفترهای تخصصی وزارت صنعت، معدن و تجارت است«.
* تخصیص ارز دولتی برای واردات کالاهای دارای تولید مشابه داخلی ممنوع است

مدیرکل دفتر صنایع شیمیایی و سلولزی وزارت صنعت، معدن و تجارت نیز در این زمینه به ایرنا گفت: در چند روز گذشته با 

ارجاع پرونده های متقاضیان ارز دولتی به این دفتر، شاهد مراجعه های مکرر متقاضیان هستیم.
»پروین نباتی« افزود: دفترهای تخصصی زیرمجموعه وزارتخانه برای صدور مجوز تخصیص ارز دولتی واردات به تصمیم وزیر 

به عنوان مرجع قرار گرفتند.
وی تاکید کرد در موقعیت کنونی کشور و با محدودیت های ارزی پیش آمده، چاره دیگری نبود و به همین دلیل ارز دولتی 

برای واردات کالاهایی که تولید مشابه داخلی داشته باشند تخصیص داده نمی شود.
نباتی مراجعه های مکرر متقاضیان به این دفتر را ناشی از نگرانی های آنان برشمرد و اضافه کرد: همه مراحل انجام کار در این 
دفتر به صورت سیستمی است و هیچ کار فیزیکی انجام نمی شود، ارز یاد شده نیز پس از انجام کار کارشناسی به متقاضیان 

تعلق می گیرد؛ بنابراین هیچ جای نگرانی وجود ندارد.
به گزارش ایرنا، چندی پیش رییس سازمان توسعه تجارت اعلام کرد: وزارتخانه های اصلی مرتبط با امر تولید و مصرف موظف 

شده اند تقاضاهای رسیده به سیستم بانکی را بررسی و اولویت  بندی کنند. 
»اولویت های وارداتی با تاکید بر تامین کالاهای اساسی، دارو و تجهیزات بیمارستانی، مواد اولیه واحدهای تولیدی و ماشین 
آلات تعیین و از طریق سیستمی به شبکه بانکی برای اختصاص ارز اعلام می شود«. »مجتبی خسروتاج« یادآوری کرد: وزیر 
صنعت، معدن و تجارت در نامه ای خواستار شد ثبت سفارش  واردات کالا با نرخ ارز رسمی که هنوز ارز به آنها تخصیص داده 

نشده است، برای بررسی و اولویت بندی متوقف شود. 

وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات کشور از تثبیت بازار تلفن همراه در هفته آینده 
خبرداد و گفت: »ترخیص تلفن های همراه از گمرک و عرضه 100 هزار گوشی 

توقیفی« 2 راهکار دولت برای تثبیت بازار این کالاست. 
»محمدجواد آذری جهرمی« در حالی از تثبیت بازار تلفن همراه در هفته آینده 
خبر داده که 2 هفته پیش نیز وعده داده بود در 2 هفته بعد، وضعیت بازار تلفن 

همراه به سامان می رسد.
وی روز چهارشنبه در حاشیه هیات دولت در جمع خبرنگاران افزود: برای 
ثبات بازار قرار شد بخشی از تجهیزات و تلفن های همراه داخل گمرک ترخیص 

و همچنین چند هزار گوشی توقیف شده تعیین تکلیف و به بازار عرضه شوند.
به گفته وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات، کمیته ثبت تلفن همراه متشکل از 
وزراتخانه های مختلف درخصوص چگونگی عرضه این گوشی ها به بازار همکاری 

می کند و دستگاه قضایی نیز در این زمینه اعلام آمادگی کرده است.

وی ادامه داد: تعادل بازار تلفن همراه تا حد زیادی به نرخ ارز وابسته است که 
در این زمینه شب گذشته وزیر صنعت، معدن و تجارت در تصمیم گیری برای 
این مساله اعلام کردند که ارز مورد نیاز واردات برای گوشی های زیر 300 دلار 
به گروه دوم تعمیم شده و از طریق سامانه نیما و برای گوشی های بالای 300 
دلار از گروه سوم کالایی تامین شود؛ این اقدام تاحدودی وضعیت بازار را مشخص 

می کند.
آذری جهرمی عدم تثبیت بازار موبایل را متاثر از طولانی شدن تصمیم گیری 
برای نرخ ارز دانست و گفت: با تشکیل جلسه معاونان به نظر می رسد از هفته 

آینده شرایط تثبیت بازار تلفن همراه مهیا شود. 
وی درباره واردات تلفن های همراه با تعرفه های بالا نیز توضیح داد: سخنگوی 
افراد  این  از  قوه قضائیه در نشست خبری خود اعلام کردند تعدادی زیادی 
بازداشت شده و با ارایه اطلاعات لازم به این دستگاه قضایی، پرونده این افراد 

در دست رسیدگی است و در کوتاه مدت و با جدیت دستگاه قضا نتایج خوبی 
حاصل خواهد شد. 

* تهمت زدن به دولت به نفع مصلحت کشور نیست 
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات در واکنش به ادعای رئیس سازمان پدافند 
غیرعامل مبنی بر قرارداشتن سرورهای »هات گرام و تلگرام طلایی« در طبقه نهم 
ساختمان شرکت ارتباطات زیرساخت واقع در میدان امام)ره( و اقدامات وزیر در 
رد این مساله تبلیغاتی است، گفت: »به طور طبیعی کسی که کار تبلیغاتی انجام 
می دهد پاسخش باید تبلیغاتی باشد؛ گفتن اینکه در طبقه نهم این ساختمان 
تجهیزاتی وجود دارد، ادعایی است که باعث می شود مخاطب نهایی تصور کند 
صحبت ایشان با این جزئیات و ضریب دقت به طور قطع درست است، درحالی 

که ایشان باید بگویند چرا چنین ادعایی را مطرح کرده اند.«
وی ادامه داد: »تصمیم گیری برای فعالیت دو نسخه یادشده )هات گرام و تلگرام 
طلایی( در زمان گذار در مرکز ملی گرفته شده است؛ دو تا سه دستگاه در فرایند 
کشور خلاف تصمیم گیری مرجع قانونی مرکز ملی صحبت می کنند، مصاحبه 
می دهند و به دولت تهمت می زنند که این یک اقدام پینگ پنگی است که به 

مصلحت کشور نیست.«
آذری جهرمی اضافه کرد: »وقتی می گوییم امکاناتی در اختیار اینها قرار نداده 
ایم روی حرفمان هستیم زیرا بنای ما این است که مردم بدانند چیزی برای پنهان 
کردن نداریم؛ در هر صورت تصمیمی بود که در مرکز ملی گرفته شده که این 2 

نسخه تا زمان گذار فعالیت کنند.« 
* آغاز برخورد قضایی با ارسال کنندگان پیامک های تبلیغاتی

وزیر ارتباطات در ادامه با پوزش از مردم برای ارسال پیامک های تبلیغاتی 
که مزاحمت هایی ایجاد می کند، گفت: برای جلوگیری از ارسال پیامک های 

تبلیغاتی با تمام توان ورود پیدا کرده ایم.
وی افزود: با وجود همه تلاش هایمان با ایجاد کانال ها، روال های توصیه ای و 

ایجاد سامانه، نتایج حاصل از فعالیت ها رضایت بخش نبوده است. 
آذری جهرمی اظهارداشت: در این هفته با تصمیم گیری صورت گرفته مقرر 
شد با ارسال کنندگان پیامک های تبلیغاتی که با دریافت سودهای آنچنانی، برای 

مردم مزاحمت هایی را ایجاد می کند برخورد قضایی صورت گیرد. 
وی اضافه کرد: تاکنون تلاش داشتیم برای برخورد با این افراد در خارج از 
فضای قضایی ورود پیدا کنیم اما این امر عملیاتی نشد؛ بنابراین نخستین پرونده 
این دست از متخلفان برای سازمان تنظیم مقررات ارسال شده تا در دادسرا روند 

قانونی خود را طی کند.
اذری جهرمی گفت: همچنین برای کاهش این مزاحمت ها اقدام به افزایش 
موانع دیگری کردیم تا با بالا بردن هزینه این فعالیت ها، بتوانیم تعداد پیامک های 

تبلیغاتی را کاهش دهیم. 

آغاز برخورد قضایی با ارسال کنندگان پیامک های تبلیغاتی 

جهرمی: دولت 2 راهکار برای تثبیت بازار تلفن همراه ارایه داد 

مهم ترین عامل خروج بازار از تعادل و ثبات، ورود سیل 
نقدینگی است که کارشناسان اقتصادی تنها راهکار آن را جذب 
پول های سرگردان به سمت بخش های مولد و سرمایه گذاری 

در زیرساخت ها می دانند. 
سیل نقدینگی چند صد هزار میلیاردی که راه افتاد تمام 
بازارها به ویژه ارز،  طلا، مسکن، خودرو ... از تعادل خارج شدند 
و ارزش ریال در برابر گرانی ارز بسیار کاهش یافت. بنابراین با 
تضعیف ریال مردم هراسان از آینده، ترجیح دادند که ریال خود 
را به دارایی تبدیل کنند. همین تصمیم مردم باعث شد تا تقاضا 
در بازارها افزایش یابد این افزایش تقاضا با کمبود عرضه مواجه 

شد و قیمت ها بالا کشید و فنر تورم در رفت.
هر چند که بازگرداندن بازار به شرایط قبل از این جهش 
قیمت ها سخت است اما می توان راهکارهایی اتخاذ کرد که 
التهابات اقتصادی تا حدی فروکش کند و این جو روانی ایجاد 

شده ،  کنترل شود. 
به گفته کارشناسان اقتصادی،مهم ترین راهکار به منظور 
مهار کنترل میل جامعه برای ورود به مبادلات سفته بازانه 
و سوداگرانه، جذاب کردن بخش های مولد و هدایت جریان 
نقدینگی به این سمت است. در غیر این صورت اختصاص ارز 
دولتی به واردات برای جلوگیری از افزایش قیمت کالاها و 
فشارهای اقتصادی و یا تزریق سکه و دلار به بازار راهکارهای 
موقتی است که در نهایت منجر به گشایش مسیر ویژه برای 

عده ای و ایجاد رانت می شود. 
* باید هدایت نقدینگی به سمت بخش های مولد و 

واقعی باشد
»هادی حق شناس« درباره ورود سیل نقدینگی به بازارها و 
تحت تاثیر قرار گرفتن اقتصاد کلان از این شرایط، گفت: در 
حال حاضر میزان نقدینگی در کشور به یک میلیون و 700 
هزار میلیارد تومان یا به عبارت دیگر به 220 میلیارد دلار با 

احتساب نرخ دلار آزاد رسیده است.
وی ادامه داد: برای بررسی ریشه افزایش نقدینگی کافی است 
این موضوع را بررسی کنیم که بازارهای ایران در چه شرایطی 
بهم ریختندو از تعادل خارج شد.اگر سه دوره بحران سال های 
مطالعه  مورد   1372-1373 و   1391-1392 1396،-1397
قرار دهیم در می یابیم که در سال هایی که ارز با جهش قیمت 
مواجه بوده بازارهای طلا،  سکه و با وفقه ای بازار مسکن و 
مستغلات دچار تلاطم و نوسان قیمت شدند و پس از آن بازار 

خودرو اغلب کالاها و خدمات به ویژه کالاهای وارداتی در سطح 
کشور پرش قیمت داشته اند.

این کارشنای اقتصادی افزود: در پاسخ به این سوال که چرا 
همواره تلاطم و نوسان قیمت ابتدا از بازار ارز آغاز می شود و 
چرا بازار ارز از تعادل خارج می شود می توان گفت که دلیل 
افزایش قیمت ارز، تورم انباشت شده در سه الی چهار سال 
گذشته بوده که تجمیع شده و خود را با جهش نرخ دلار نشان 
می دهد چنانکه در سال های گذشته دلار از1226 تومان به 

یکباره به بیش از 3 هزار تومان هم رسید.
حق شناس با بیان اینکه تورم انباشت شده از سال 92 تا 
96 اثر خود را در سال جاری بر روی دلار گذاشت و نرخ دلار 
به یکباره تا حدود دو برابر افزایش یافت،  ادامه داد: حال اینکه 
آنچه که عامل افزایش نرخ تورم شده افزایش حجم نقدینگی 
بوده است چراکه تورم همواره تحت تاثیر میزان نقدینگی است. 
نقدینگی  رشد  روند  به  اشاره  با  اقتصادی  کارشناس  این 
در چند دهه اخیر،  گفت: در سال های پس از انقلاب رشد 

بالای 20 درصد  و  و معمولا دو رقمی  نقدینگی در کشور 
داشت:  اظهار  نقدینگی  افزایش  علل  درباره  است. وی  بوده 
رشد نقدینگی متاثر از دو عامل افزایش فیزیک پول، سکه و 
مصکوکات و عامل افزایش شبه پول ها مانند سپرده های مدت 
دار در کشور است. البته تعریف دیگر نقدینگی برمی گردد به 
پایه پولی. منظور از پایه پولی،  مقدار پولی است که در هر سال 
چاپ می شود، این چاپ پول یا به ازای دلارهای دریافتی یا به 

ازای پولی بابت فروش کالا دریافت شده است.
حق شناس با بیان اینکه در سال گذشته رشد پایه پولی بیش 
از 19درصد بوده،  گفت: در اقتصادی که سالیانه 4 الی 5 درصد 
رشد اقتصادی را تجربه کردیم و میزان تولید کالا بیش از سال 
گذشته اش بوده اما چاپ پول به ازای آن 5 برابر شده به طور 
قطع باید انتظار افزایش قیمت ها را داشته باشیم. این اعداد 
و ارقام نشان می دهد که افزایش تورم پیش بینی پذیر بوده 
است. وی ادامه داد: در بخش شبه پول هم مطالبات معوقه که 
شرکت ها و بانک ها از دولت و بانک مرکزی از بانک ها طلب 

دارند باعث رشد نقدینگی شده است. در حال حاضر حدود 85 
درصد ترکیب نقدینگی کشورمان شبه پول است که همان 
مطالبات معوقه هستند و اگر این مشکل اقتصادی به صورت 
ریشه ای حل نشود هر چند سال یکبار باید شاهد این عدم 

تعادل ها در بازار باشیم.
باید کنترل  اینکه دولت  بیان  با  اقتصادی  کارشناس  این 
نقدینگی را در اولویت قرار دهد،  گفت: در تمام کشورهای 
صنعتی و کشورهایی که در همسایگی ایران قرار دارند مانند 
عراق، امارات و افغانستان تورم میانگین یک رقمی و چیزی 
در  تعادل  عدم  دلیل  همین  به  و  است  درصد  حدود 6-5 
بازارهای مختلف کمتر دیده می شود . وی افزود: بنابراین برای 
هدایت نفدینگی اول باید مشکل رشد نقدینگی را حل کرد و 
سیاست بعدی دولت مشخص است که باید هدایت نقدینگی 

به سمت بخش های مولد و واقعی باشد. 
*الگوی خارجی برای کنترل پول پرفشار

پس از وقوع بحران موسسات مالی و ورشکسته شدن آنها، 
رقم سنگینی در قالب سپرده های مردمی در این موسسات 
بلوکه شد، به طور قطع آزاد سازی این سپرده ها سیلی از 
نقدینگی را به بازار روانه می کرد و با ورود این حجم از پول 
به اقتصاد انتظار پرش نرخ تورم و قیمت ها می رفت. از سوی 
دیگر رخداد های سیاست خارجی و خروج ترامپ از برجام و 
ترس مردم از آینده اقتصادی کشور به هیجانات بازار اضافه کرد 

و بر آتش آن افزود. 
مهار  برای  را  هایی  روش  خارجی  کشورهای  اینکه  حال 
نقدینگی ها و کاهش اثر سوء آن استفاده کرده اند. تجربه 
کشور نشان می دهد که کنترل و تغییر نرخ بهره پایه وام  دهی 
بانک مرکزی به بانک های تجاری به ویژه برای وام های کوتاه 
 مدت اصلی  ترین ابزار کنترل نقدینگی بانک ها و نیز سیاست  
می رود.  به شمار  دنیا  از کشورهای  بسیاری  در  پولی  های 
عملیات بازار باز به معنای خرید یا فروش اوراق قرضه دولتی 
توسط بانک مرکزی ابزار دیگری برای کنترل نرخ رشد پول 
و نقدینگی محسوب می شود. در ایران هم به تازگی موضوع 
خرید اوراق مشارکت سرمایه گذاری در زیر ساخت ها مطرح 
شده است که می تواند در صورت اجرایی شدن، روش کاربردی 
برای جذب نقدینگی ها باشد و در عین حال برای مردم هم 
از سوی دیگر عامل تسریع طرح های  تولید ثروت کند و 

عمرانی در کشور شود.

سد سازی تولید و عمران به روی سیل پول های سرگردان 

چگونهجریانویرانگرنقدینگیمهارمیشود؟
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با پایان رقابت در 3 رده سنی انجام شد

معرفینفراتبرترمسابقاتزورخانهایدرقم
نفرات اول تا سوم مسابقات زورخانه ای قهرمانی استان قم در سه رده سنی با پایان رقابت 

در پنج رشته مختلف معرفی و تجلیل شدند.
 با هدف ترویج فرهنگ پهلوانی مسابقات هنرهای فردی زورخانه ای قهرمانی استان قم در 
رشته های سنگ، میل بازی، چرخ تیز، چرخ چمنی و کباده بین استعدادها و نخبه های این 

رشته ورزشی برگزار شد و برترین های خود را شناخت.
هیأت ورزش های پهلوانی و زورخانه ای استان قم که با هدف رشد و توسعه این رشته در 
بخش های همگانی و قهرمانی روی رده های سنی پایه برنامه ریزی کرده است، این مسابقات را 

در سه رده سنی نونهالان، نوجوانان و جوانان بین باستانی کاران قم برگزار کرد.
در این رقابت ها که به میزبانی زورخانه حضرت ابوالفضل )ع( قم و در حضور پیشکسوتان این 
رشته ورزشی برگزار شد، ورزشکاران شرکت کننده برای کسب عناوین برتر سه رده سنی با 

یکدیگر به رقابت پرداختند و برترین ها در حضور مسوولان هیأت تجلیل شدند.
در رده سنی نونهالان این دوره از مسابقات و در رشته سنگ محمدمحسن جنتی و حسن 
کرمانی نژاد روی سکوهای اول و دوم ایستادند و مقام سوم مشترک به محمد عبداللهی نسب 
و یزدان نادری رسید، ضمن اینکه در رشته میل بازی به ترتیب رضا غلامی، محمد 

عبداللهی نسب و یزدان نادری اول تا سوم شدند.
در رشته چرخ چمنی محمد عبداللهی نسب و رضا غلامی روی سکوهای قهرمانی و 
نایب قهرمانی رفتند و مقام سوم به معین نیک گفتار و یزدان نادری رسید، در حالی که 
رتبه های برتر رشته چرخ تیز را یزدان نادری، محمد عبداللهی نسب، محمدمحسن جنتی و 

معین نیک گفتار کسب کردند.
در رشته کباده رده سنی نونهالان پیکارهای سال 1397 ورزش زورخانه ای قهرمانی استان 
قم نیز محمد عبداللهی نسب، یزدان نادری، حسن کرمانی نژاد و سجاد عموخلیلی مقام های 
اول تا سوم مشترک را به دست آوردند و در رشته سنگ رده سنی نوجوانان علی اکبر 

خاک دوست و علی کلهر صاحب رتبه های برتر شدند.
علی اکبر خاک دوست که چهره موفق قم در مسابقات قهرمانی کشور به شمار می رود و 
حتی به تیم ملی نیز دعوت شده در رده سنی نوجوانان عنوان قهرمانی رشته های میل بازی، 
چرخ چمنی، چرخ تیز و کباده را از آن خود کرد، در حالی که مقام دوم کباده به علی کلهر 
تعلق گرفت. در رده سنی جوانان و در رشته سنگ مهدی نوروزی، علی شریف و محمدرضا 
دانش یار، در رشته میل بازی محمدمهدی نریمان، در رشته چرخ تیز محمدمهدی نریمان، 
محمدرضا دانش یار و علی شریف، در رشته کباده مهدی نوروزی، علی شریف و محمدرضا 

دانش یار به مقام های برتر رسیدند.

سرپرست هیأت وزنه برداری استان قم خبر داد

نقرهوزنهبردارقمازمسابقاتدانشجویانایران
سرپرست هیأت وزنه برداری استان قم از موفقیت وزنه بردار قمی در کسب مقام نایب قهرمانی 

و نشان نقره پیکارهای قهرمانی دانشجویان ایران خبر داد.
 یوسف کرمی اظهار کرد: امیر شجاع فرد به نمایندگی از وزنه برداران پرتوان استان قم در 
رقابت های وزنه برداری قهرمانی دانشجویان دانشگاه های کشور به میدان رفت و با ایستادن بر 

سکوی نایب قهرمانی، نشان نقره این دوره از رقابت ها را از آن خود کرد.
وی همچنین به قضاوت پدر این وزنه بردار به عنوان یکی از داوران با سابقه قم در رقابت های 
باشگاه های کشور اشاره و عنوان کرد: در هفته نخست دوره جدید مسابقات لیگ برتر 
وزنه برداری باشگاه های کشور که در تهران به انجام رسید، محمدحسین شجاع فرد داور بین 

المللی استان قم به قضاوت پرداخت.
سرپرست هیأت وزنه برداری استان قم سپس به برنامه ریزی این هیأت برای برگزاری 
رقابت هایی به مناسبت دهه کرامت در قم اشاره و بیان کرد: به مناسبت این ایام فرخنده، 
یک دوره مسابقات قهرمانی وزنه برداری قم در رده های سنی نونهالان و نوجوانان پسر برگزار 
خواهد شد. وی یاد آور شد: در این مسابقات نونهالان متولد سال های 1385 تا 1387 برای 
کسب عناوین برتر اوزان منهای 45، 50، 55، 60، 65، 70، 75، 80، 85 و به اضافه 85 
کیلوگرم به روی صحنه می روند، ضمن اینکه رقابت های رده نوجوانان در هشت وزن به 

انجام می رسد.
کرمی بیان کرد: در رده سنی نوجوانان شاهد رقابت وزنه برداران متولد سال های 1380 تا 
1384 در دسته های منهای 50، 56، 62، 69، 77، 85، 94 و به اضافه 94 کیلوگرم خواهیم 
بود، ضمن اینکه وزنه برداران باید اصل شناسنامه و کارت بیمه ورزشی را هنگام وزن کشی در 

روز جمعه 29 تیر ماه در باشگاه شهید زین الدین ارائه کنند.
وی در پایان با اشاره به ثبت نام اداره کل ورزش و جوانان از کاندیداهای ریاست این هیأت 
ورزشی، اظهار کرد: هزینه ثبت نام در مسابقات وزنه برداری قهرمانی دهه کرامت رایگان است، 
مسابقات به شکل انفرادی برگزار می شود و امتیاز تیمی محسوب نخواهد شد، در پایان نیز به 

نفرات اول تا سوم مدال و حکم قهرمانی اهدا خواهد شد.

رئیس هیئت کشتی استان قم  خبرداد

حضورکشتیگیرقمیدرمسابقاتکشتی
جوانانآسیا

رئیس هیئت کشتی استان قم از حضور کشتی گیر قمی در مسابقات کشتی جوانان 
آسیا خبر داد.

محسن وزیری اظهار داشت: رقابت های کشتی جوانان آسیا در بخش فرنگی از امروز 
چهارشنبه در هند آغاز می شود و استان قم در ترکیب تیم ملی کشتی ایران در این رقابت ها 
یک کشتی گیر جوان و امیدوار دارد. وی افزود:  مراسم قرعه کشی پنج وزن دوم و پایانی 
رقابت های کشتی فرنگی جوانان قهرمانی آسیا در شهر دهلی نو پایتخت هند برگزار شد و بر 
این اساس علیرضا نجاتی کشتی گیر قمی در این مسابقات برای تیم ملی ایران روی تشک 
می رود. رئیس هیئت کشتی استان قم گفت: در این رقابت ها در وزن 60 کیلوگرم علی رضا 
نجاتی در دور نخست به مصاف مازیتوف از تاجیکستان می رود و در صورت برتری در دور 
دوم با برنده دیدار کشتی گیران ترکمنستان و قرقیزستان مسابقه می دهد و این در حالی 
است که در این وزن 12 نفر وزن کشی کردند. وزیری در بخش دیگری از اظهارات خود 
با اشاره به افتخار آفرینی کشتی گیران قمی در بخش آلیش بیان داشت: روح الله نعمتیان 
کشتی گیر قمی و با اخلاق کشورمان مدال طلای وزن 60 کیلوگرم رقابت های کشتی آلیش 
مردان کشور را تصاحب کرد. وی عنوان کرد: رقابت های کشتی آلیش مردان قهرمانی کشور 
با حضور 88 کشتی گیرمدعی کسب عناوین قهرمانی از 17 استان مختلف کشور به انجام 
رسید که در پایان و با برگزاری 6 دور و با انجام 106 کشتی نفرات برتر اوزان مختلف معرفی 
شدند که به راین اساس سهم تیم اعزامی استان قم یک نشان خوشرنگ طلا بود. سالن امام 
خمینی)ره( شهر گرگان در حالی که میزبانی این دوره از پیکارها را برعهده داشت روح الله 
نعمتیان به نمایندگی از هیئت کشتی استان قم در این رقابت ها در وزن 60 کیلوگرم به دیدار 

رقبای خود رفت و سرانجام با قرار گرفتن بر سکوی نخست مدال طلا را از آن خود کرد.

با شکست برابر خوزستان؛

دخترانوالیبالیستقمدرجایگاهچهارمکشور
قرارگرفتند

 سرپرست هیئت والیبال استان قم از جایگاه چهارم تیم والیبال دختران قم در مسابقات 
دسته سوم نوجوانان کشور خبر داد.

محمد ایزانلو  اظهار داشت: تیم والیبال نوجوانان دختر قم که در مسابقات دسته سوم 
نوجوانان کشور در زنجان شرکت کرده بود با کسب مقام چهارم این رویداد به کار خود 
پایان داد و تلاش قابل توجهی در این رقابت ها داشت. وی افزود: دختران والیبالیست قم روز 
سه شنبه برای کسب عنوان سومی و در دیدار رده بندی برابر تیم خوزستان قرار گرفتند اما 
با شکست 3 بر یک نتوانستند روی سکو قرار بگیرند و در جایگاه سوم این دوره از مسابقات 
ایستادند. سرپرست هیئت والیبال استان قم گفت: تیم والیبال نوجوانان دختر استان قم در 
این مسابقه پس از برد 25 بر 12 در ست اول، در آستانه پیروزی قرار گرفت اما تیم خوزستان 

توانست به بازی برگردد و طی سه گیم متوالی، و درنهایت بانتیجه 3 بر 1 بر قم چیره شد.
ایزانلو بیان داشت: تیم نوجوانان دختر استان قم در اولین دیدار موفق به پیروزی برابر 
کهگیلویه و به ویر احمد، با نتیجه 3 بر یک شد اما در دومین بازی مرحله گروهی با همین 
نتیجه برابر خوزستان بازی را واگذار کرد و سپس 3 بر صفر ایلام را شکست داد. وی عنوان 
کرد: تیم والیبال قم در نیمه نهایی و برای صعود به دسته دوم مغلوب آذربایجان غربی شدند 
و در بازی رده بندی و در حالی که یک بار با خوزستان روبرو شده بودند بار دیگر برابر این تیم 

شکست خوردند و چهارم شدند.

در رقابت 18 کماندار؛

کماندارانبرتراستانقممعرفیشدند
 در رقابت 18 کماندار ، کمانداران برتر استان قم در دو بخش مردان و زنان معرفی شدند.

مسابقه تیر اندازی با کمان که به مناسبت میلاد با سعادت حضرت معصومه)س( در قم 
برنامه ریزی شده بود شامگاه سه شنبه برگزار شد و با معرفی برترین ها در دو بخش بانوان و 
اقایان به اتمام رسید. سایت تیرو کمان مجموعه ورزشی 15 خرداد میزبان کمانداران قم در 
رقابت های جام دهه کرامت بود که با معرفی برترین ها در دو بخش آقایان و بانوان به کار خود 
پایان داد در حالی که در این رقابت ها 18 کماندار شرکت داشتند.  در پیکارهای مسافت 
70 متر حرفه ای رشته ریکرو مهدی عزیزی در جای نخست ایستاد، رضا مصباحی دوم 
شد و احمد فهیمی عنوان سوم را از آن خود کرد و عناوین برتر مسابقات مسافت 30 متر 
رشته ریکرو نیمه حرفه ای آقایان رضا دهپرور اول شد و علی مغوری با نایب قهرمانی از این 
مسابقات وداع کرد.  در رقابت های مسافت 30 متر نیمه حرفه ای ریکرو مردان سینا بصیری، 
محمد صالح محمد بیگی وعلیرضا مختاری به ترتیب در جایگاه اول، دوم وسومی قرار گرفتند 
و سمیه آجرلو، ندا اکبری و فاطمه مصباحی همین عناوین را در مسابقات  مسافت 18 متر 
ریکرو بخش بانوان تصاحب کردند.  این در حالی است که قرار است استان قم در رقابت های 

لیگ برتر تیراندازی با کمان مردان کشور نماینده داشته باشد.

صدای پیرمرد آلمانی درآمد!

استقلالچگونهازقهرمانیبهبحرانرسید
 شرایط تیم فوتبال استقلال که قهرمان جام حذفی است، به حدی نامشخص و به هم ریخته است که وینفرد شفر سرمربی 

آبی پوشان هم از این اوضاع کلافه شده و لب به انتقاد باز کرده است. 
شاید بتوان گفت مشکلات استقلال از چند هفته پیش و با فعالیت عجیب این باشگاه در بازار نقل و انتقالات به اوج رسید. در 
حالی که استقلالی ها امیدوار بودند با چند خرید خوب و حفظ ستاره های خود از جمله مامه تیام و سرور جباروف در کنار ملی 

پوشان تیم قدرتمندی را روانه لیگ کنند، اما ورق به طرز عجیبی برای آبی های پایتخت برگشت.
خریدهای نامی پرسپولیس از یک سو و مصدومیت دو سه بازیکن جدید استقلال که باعث اختلاف نظر و درگیری کادر پزشکی 

با کادر مدیریتی باشگاه شده بود، به مشکلات استقلال دامن زد و صدای هواداران را در آورد.
انتخاب »هوو« افتخاری از سوی وزارت ورزش

زمزمه ها از تغییرات در باشگاه استقلال موضوع تازه ای نبود. از زمانی که سیدرضا افتخاری روی صندلی مدیریت استقلال نشسته 
بود، بارها خبرهای مختلفی از تغییر وی در رسانه ها منتشر و در نهایت تکذیب می شد. افتخاری در یک اظهانظر معروف گفته بود 
که تا سال 1400 در استقلال می ماند و هیچکس نمی تواند او را تغییر بدهد. با این حال چندی پیش وزارت ورزش، امیرحسین 
فتحی را به عنوان عضو جدید هیات مدیره و آلترناتیو مدیرعامل این باشگاه انتخاب کرد و مجددا شایعات تغییر افتخاری قوت 
گرفت. هرچند مدیرعامل استقلال بازهم این مسئله را تکذیب کرد ولی استعفای او نشان داد که شایعات اخیر بی جهت نبوده است.

ابراهیمی رفت، غفوری ماند، تیام و جباروف نبستند
یکی از دلایل اعتراض هواداران استقلال به عملکرد مدیریت این تیم، نحوه عمل کردن در بازار نقل و انتقالات بود. تیام و جباروف 
که می توانستند سوپاپ اطمینان مدیریت باشگاه استقلال باشند، به خاطر بدقولی های باشگاه و مشکلات مالی تا امروز قرارداد 
خود را تمدید نکرده اند. آنها خودشان را به اردوی استقلال در ترکیه رسانده اند ولی هنوز با تیم تمرین نمی کنند. امید ابراهیمی 
یکی از عناصر موفقیت فصل گذشته استقلال راهی تیم الاهلی قطر شد تا خشم هواداران بیشتر شود. مجید حسینی هم به دنبال 

انتقال به یک تیم اروپایی است و روزبه چشمی هم پیشنهادات قطری خود را به رخ استقلال کشیده است.
استعفا قبل از سفر به ترکیه؟

در این میان گفته می شود افتخاری قبل از سفر به ترکیه از سمت خود استعفا کرده بود ولی وزارت ورزش با آن مخالفت کرده 
است. این تصمیم هرچه که بود با بازگشت افتخاری برای حضور در مراسم تشییع پیکر پدرش عملی شد و تا این لحظه )ساعت 

15 روز چهارشنبه( نه وزارت ورزش و نه هیات مدیره باشگاه به آن واکنش نشان نداده است.
زمانی و توفیقی هم می روند؟

دیگر موضوع مورد بحث در استقلال برکناری دو عضو دیگر است. حسن زمانی عضو هیات مدیره که اختلافات قدیمی با وزارتخانه 
دارد و دیگری پندار توفیقی معاون اقتصادی باشگاه. توفیقی که نفر اول نقل و انتقالات باشگاه استقلال محسوب می شد، در یکی 
دو سال گذشته تلاش داشت با نحوه عجیب رونمایی از خریدهای استقلال در نیمه شب، سبک جدیدی را به نام خودش ثبت 
کند اما یکی از اختلافات و دلخوری های بازیکنان استقلال با مدیرعامل و همچنین ناراحتی های وزارت ورزش از استقلال، حضور 

توفیقی بوده است. حالا گفته می شود دامنه تغییرات، با برکناری این دو عضو گسترده تر خواهد شد.
شفر هم به سیم آخر زد!

همه این اتفاقات ناراحتی و عصبانیت وینفرد شفر سرمربی آبی ها را در پی داشته است. شفر به شدت از نحوه یارگیری استقلال 
دلخور است و این آشفته بازار ناراحتی هایش را بیشتر کرده است. شفر امروز با انتشار پستی تاکید کرد که استقلال آماده نیست 
و این تیم به بازیکنان بیشتری نیاز دارد. او گفته است که آماده ساختن یک تیم  جدید است و به این کار علاقه دارد اما به زمان 
نیاز دارد. سرمربی استقلال البته در این وضعیت درخواستهایی دارد تا بتواند تیمش را به موفقیت برساند: »اگر بازیکنان کلیدی را 
برگردانیم، اگر بتوانیم دو بازیکن دیگر بگیریم شرایط عوض می شود و انتظارات می تواند بیشتر هم باشد. من اینرا بارها به باشگاه 

گفته ام و در حال حاضر مسئولیت با آنها است.«

علیرضا جهانبخش:

رویایمقهرمانیدرآسیا
است

بازیکن تیم ملی فوتبال ایران می گوید رویایش قهرمانی با تیم 
ملی فوتبال ایران در جام ملت های آسیا است. 

علیرضا جهانبخش در گفت و گو با مجله کنفدراسیون فوتبال 
آسیا عنوان کرد:یکی از شگفت انگیزترین لحظات که من هنوز به 
یاد دارم بازی ایران استرالیا در سال 1998 است. زمانی که من 5 
یا 6 سال سن داشتم و واکنش دراماتیک ایران را برای صعود به 
جام جهانی به خاطر دارم. مردم در خیابان بودند و همه خوشحال 
از این موضوع. هافبک تیم ملی فوتبال ایران درباره علاقه خود به 
سایر ورزش ها گفت: من ورزش های مختلفی را امتحان کردم، 
کونگ فو و دو و میدانی. زمانی که من 12 ساله بودم یکی از 
معلمان ورزشم در مدرسه به من گفته بود باید بین فوتبال و 
فوتسال یکی را انتخاب کنم. و در آن زمان ترجیح دادم فوتبال 

بازی کنم. به یاد دارم زمانی که مدرسه میرفتم، دوست داشتم مدرسه زودتر تمام شود و بتوانم در کوچه با دوستانم فوتبال بازی 
کنم. سرما و گرما برای من مهم نبود؛ مهم فوتبال بود؛ چراکه خیلی به من خوش می گذشت. جهانبخش درباره حضورش در 
آلکمار بیان داشت: من سه پیشنهاد داشتم و آلکمار بهترینشان بود که در آن زمان داشتم، و بسیار خوشحالم که به این تیم 
رفتم. وی درباره حضورش در جام جهانی برزیل گفت: اولین جام جهانی باور نکردنی بود.پس از 6 ماه بازی در اروپا، در سن 19 
سالگی تجربه خوبی برای من بود.  هافبک تیم ملی تصریح کرد: می دانم که از این به بعد انتظارها از من بیشتر می شود فقط 
سعی می کنم تا زمانی که پیراهن تیم ملی را بر تن دارم، بهترین کار را انجام دهم.یکی از چیزهایی که من همیشه رویای آن 

را دارم، پیروزی در جام ملت های آسیا با ایران است.

ماجدی:

جذببازیکنبدوننظرکادرپزشکیاشتباهاست
پیشکسوت استقلال اعتقاد دارد که پرسپولیس با بلوف زدن توانست قهرمان سوپرجام شود.

رضا افتخاری، مدیرعامل باشگاه استقلال از سمت خود استعفا کرده است. میرشاد ماجدی درباره وضع مدیریت باشگاه 
استقلال در گفت وگو با ایسنا اظهار کرد: مدیریت افتخاری خوب بوده است و سال گذشته هم نتایج خوبی گرفتند. بعد از پایان 
لیگ کمی دیر اقدام کردند و اگر کمی زود فعالیت را شروع می کردند مطمئنا اوضاع بهتر می شد.او درباره ضعف مدیریت در 
تمدید قرارداد و جذب بازیکنان هم گفت: این به مدیریت بر می گردد. سال گذشته که مقام به دست می آوردند و در مسابقات 
پیروز می شدند باید حواس شان به تمدید قرارداد بازیکنان هم می بود. ماجدی ادامه داد: اولین حرف را در جذب بازیکن باید 
کادر پزشکی بزند. اگر بازیکنی بدون نظر کادر پزشکی جذب شده باشد، اشتباه است. کادر پزشکی باید نظرش را بدهد بعد با 
بازیکن مذاکره شود.پیشکسوت استقلال در مورد سوپر جام هم اعتقاد دارد که هر دو تیم به هم بلوف زده اند و پرسپولیس در 
بلوف زدن برنده شد. او اضافه کرد: این بحث بازی کردن یا نکردن پی در پی قضیه را لوث کرد. آن طور که شنیده ام نامه مکتوبی 
هم درباره انصراف استقلال از سوپرجام وجود ندارد. البته وقتی سازمان لیگ تاریخی را برای سوپرجام تعیین کرده است نباید 

آن روز تغییر کند. شما فرض کنید ای اف سی تاریخ را تعیین می کرد، آیا ما می توانستیم آن را تغییر بدهیم؟

افتخاری از استقلال کناره گیری کرد

خانه تکانی بزرگ در انتظار استقلال

استعفای رضا افتخاری از مدیرعاملی باشگاه استقلال به وزیر ورزش و جوانان 
ارائه شد. 

مدتهاست که زمزمه جدایی سیدرضا افتخاری مدیرعامل باشگاه استقلال به 
گوش می رسد. اتفاقی که در نهایت قطی شده و مدیرعامل استقلال تصمیم به 

جدایی از این باشگاه گرفته است.
صبح دیروز سیدرضا افتخاری استعفای خود را از مدیریت باشگاه استقلال برای 
مسعود سلطانی فر وزیر ورزش و جوانان ارسال کرد. مدیرعامل استقلال در متن 
استعفانامه خود اعلام کرده با اشاره به مشکلات شخصی و بیماری نیاز به ادامه 
درمان دارد و از همین رو نمی تواند به حضور در باشگاه استقلال ادامه دهد و از 

سمت مدیریت باشگاه استقلال در  استعفا می دهد. 

با توجه به مشکلات موجود وزیر ورزش و جوانان با  استعفای افتخاری موافقت 
کرده و گفته می شود قرار است تا روز شنبه سرپرست مدیرعاملی و رییس هیات 

مدیره جدید آبی ها توسط مجمع و هیات رییسه استقلال معرفی شوند.
نکته جالب اینکه افتخاری در بدو حضورش در باشگاه استقلال گفته بود آمده تا 
ستاره چهارم را به پیراهن استقلال اضافه کند اما بدون موفقیت در این ادعا حالا 

از استقلال خداحافظی کرد.
فتحی شنبه حکم مدیرعاملی می گیرد؟ 

گفته می شود امیرحسین فتحی عضو تازه وارد هیات مدیره استقلال شنبه به 
عنوان سرپرست جدید استقلال معرفی خواهد شد. فتحی از مدیران بازنشسته 
شهرداری بوده و رابطه نزدیکی با افتخاری مدیرعامل مستعفی استقلال و سلطانی 

فر وزیر ورزش دارد و از همین رو با پیشنهاد افتخاری و موافقت وزیر به هیات 
مدیره آبی ها راه یافت.

نکته جالب اینکه فتحی با حسن کریمی مدیرعامل جدید شرکت توسعه و 
نگهداری اماکن ورزشی نیز روابط نزدیکی دارد و دوره ای کوتاه نیز به عنوان 
معاون وی با او کار کرده است. وی در اولین اظهارنظر خود پس از انتخاب بعنوان 
عضو پنجم هیات مدیره علت اصلی انتخابش را حل و فصل مشکلات مالی این 

باشگاه دانست.
فتحی چندی پیش جایگزین دکتر قریب در هیات مدیره باشگاه استقلال 
شد. در سابقه مدیریتی آقای فتحی، 54 ساله، معاونت حقوقی و بین الملل 
باشگاه استقلال، ریاست کمیته انضباطی، کمیته حل اختلاف و کمیته استیناف 
فدراسیون فوتبال، مدیرعاملی باشگاههای فرهنگی - ورزشی بهمن و عقاب و 
ریاست هیات مدیره باشگاه برق تهران، عضو هیات مدیره، قائم مقام و معاونت 
اداری و مالی شرکت توسعه و نگهداری اماکن ورزشی، دبیر کمیته فنی فدراسیون 
فوتبال و معاونت حقوقی و بین الملل اتحادیه فوتبال باشگاههای ایران دیده می 
شود. امیرحسین فتحی فوق لیسانس حقوق قضایی از دانشگاه تهران است و با 
تصمیم مجمع عمومی باشگاه استقلال جایگزین دکتر قریب عضو مستعفی هیات 

مدیره این باشگاه گردید.
نظری جویباری جانشین توفیقی می شود؟

فتحی در حوزه باشگاه استقلال با نظری جویباری معاونت سابق این باشگاه نیز 
رابطه حسنه ای دارد و از همین رو در قامت سرپرست استقلال، قصد دارد تا از 
نظری جویباری در تشکیلات باشگاه استفاده کرده تا نظری بازگشت دوباره ای 
به استقلال داشته باشد. ظاهرا فتحی سمت معاونت ورزشی باشگاه برای نظری 
جویباری در نظر گرفته تا تمامی امور ورزشی باشگاه از جمله نقل و انتقالات و 

مذاکره با بازیکنان و رتق و فتق امور جاری تیم بر عهده نظری جویباری باشد.
امیرحسین فتحی: از جانشینی افتخاری بی اطلاعم

امیرحسین فتحی، عضو هیات مدیره باشگاه استقلال در گفت وگویی درباره 
استعفای افتخاری، مدیرعامل باشگاه و احتمال جانشینی وی اظهار کرد: من 
هم از موضوع استعفای سیدرضا افتخاری بی اطلاعم و هم خبری از این که قرار 
است جانشین او شوم ندارم. من این خبرها را در فضای مجازی و سایت های 
مختلف دیدم و خودم در جریان نیستم. او درباره بازنده اعلام کردن استقلال 
در دیدار سوپرجام نیز گفت: من نظر خاصی در این باره ندارم. فردا قرار است به 
باشگاه استقلال بروم و درباره این مساله پرس وجو کنم و اطلاعات کافی را نیز 

به دست بیاورم.

کاش استقلال از نقل و انتقالات محروم بود

منتظری:استقلالشدهفقط»پچپچ«،آقایانبهدادبرسید!
مدافع تیم فوتبال استقلال گفت: نمی دانیم چرا مشکل باشگاه استقلال اینقدر 
پیچیده شده که سوپر جام را به پرسپولیس دادند، مگر ما مُرده بودیم که بازی 

نکنیم؟
پژمان منتظری درخصوص آخرین شرایط تیم استقلال در کشور ترکیه و اتفاقاتی 

که طی روزهای گذشته رخ داده است صحبت های زیر را انجام داد.
ظاهراً نگرانی ها به اردوی استقلال هم رسیده است.

قبل از آن که به اردو بیایم نگران بودم و وقتی به اینجا آمدم نگرانی هایم دوچندان 
شد. دوچندان که چه عرض کنم وقتی اوضاع و احوال تیم را می بینم همه چیز صد 

برابر شده است.
مگر در اردو چه خبر است؟

نمی دانم چه اتفاقی افتاده که استقلال به اینجا رسیده است. چیزهایی که در این 
چند وقت دیدم در عمرم ندیده بودم و فکر نمی کنم دوباره آنها را تماشا کنم. این 

نه تنها برای ما بلکه برای هواداران استقلال هم قابل درک نیست.
ظاهراً شما هم از اوضاع و احوال رخ داده در تهران باخبر شده اید؟

ما خیلی چیزها را می بینیم و خیلی اتفاقات را هم می شنویم فقط نمی دانم چرا 
یک عده خودشان را قایم کرده اند. هیچ کس به مسائل ورود نمی کند که خدای 
ناکرده برای فردایشان اتفاقی نیفتد. ما در اردو هستیم. یکی می خواهد تیم را به 
آلمان ببرد و یکی می خواهد تیم را به تهران برگرداند. پول هم نداده اند. مگر می شود 

این اتفاقات باهم رخ بدهد؟
سوپرجام هم که به نفع پرسپولیس رقم خورد.

چرا باید چنین اتفاقی بیفتد؟ مگر ما مُرده ایم؟ مثل مرد به زمین می رفتیم و بازی 

می کردیم، چه بلایی بر سر استقلال آورده اند نمی دانم. به ما گفتند اصلًا قرار نیست 
سوپرجام کنسل شود و قرار است در یک تاریخ دیگر برگزار شود. ما اینجا شبانه 
5-4 ساعت هم نمی خوابیم از بس که فکر و خیال می کنیم. این بازیکنان فردا باید 
پاسخگوی مردم باشند و فکر می کنم درنهایت همه اتفاقاتی که رخ می دهد باعث 

می شود هوادار و تیم استقلال ضربه بخورد.
سرانجام به آلمان می روید یا نه؟ شفر چه می گوید؟

هیچ کس چیزی نمی داند. من این حرف ها را می زنم و می دانم به زودی صدتا 
دشمن پیدا می کنم ولی اگر بخواهم رک و مستقیم به شما حرف بزنم، باید بگویم 
اصلًا تیمی وجود ندارد که بخواهد روحیه داشته باشد. تیمی که فصل گذشته کار را 

به آن شکل خوب تمام کرد، ببینید به کجا رسیده است.
وجود  با  )پرسپولیس(  رقیب شان  تیم  معتقدند  استقلال  هواداران 
محرومیت برنامه ریزی خوبی انجام داده و برای نیم فصل خوب هم یار 

گرفته، اما استقلال این گونه نیست.
کاش استقلال محروم بود. حداقل تکلیف مان مشخص می شد. حداقل آقایان سراغ 
بازیکنان خودمان می رفتند. نمی دانم قضیه چرا اینقدر پیچیده شده است. تیم ما 
شده پچ پچ و خاله زنک بازی! هر کسی در یک گوشه پچ پچ می کند و حرف می زند. 

درنهایت هم دودش به چشم مردم می رود.
ظاهراً مدیرعامل باشگاه برای مذاکره آمده بود اما به خاطر درگذشت 

پدرش مجبور شد به تهران برگردد.
 بله، آقای افتخاری به دلیل درگذشت پدرش به تهران برگشت، اما اینجا دو بازیکن 
نشسته اند و منتظرند تا قراردادشان تمدید شود، چه کسی باید به اینها صحبت کند؟ 

من فقط این را بگویم مقصر این گونه اتفاقات یکی، دو نفر نیستند و چند نفر هستند 
که الان کنار کشیده و برای اینکه اتفاقی برای فردایشان نیفتد و موقعیت شان در 
خطر نباشد حرفی نمی زنند. به شخصه دست و پایم در حال لرزیدن است که چه 

اتفاقی برای این تیم می افتد. من یک سؤال از شما دارم.
بفرمایید.

 آیا مشکل استقلال الان آلمان رفتن است؟ یا در اردو بودن و سوپرجام؟ آیا این 
تیم می تواند خودش را جمع وجور کند؟ هنوز بازیکنان قراردادشان را تمدید نکرده اند 
و مشکل اصلی این است که ما نفرات خودمان را هم حفظ نکرده ایم. اصلًا کسی 
به این چیزها فکر می کند؟ من واقعاً نمی دانم چه بگویم، فقط امیدوارم به داد این 

تیم برسند.

شفر مامور مذاکره با خارجی ها شد

چهکسیقراراستقراردادهاراامضاکند؟
با استعفای افتخاری و حاشیه هایی که پیرامون معاون باشگاه استقلال وجود دارد، وینفرد شفر مامور مذاکره با بازیکنان خارجی 

استقلال شد اما معلوم نیست چه کسی قرار است قراردادهای تمدید شده آن ها را امضا کند.
به گزارش ایسنا، سیدرضا افتخاری که بامداد امروز برای مراسم تدفین پدرش به تهران بازگشته است، نتوانست مذاکرات خود 
را برای تمدید قرارداد سرور جپارف و مامه تیام و جذب مارکوس نیومایر ادامه دهد. هم چنین پندار توفیقی پس از چالش هایی 
که در فضای مجازی برای او و مازیار ناظمی پیش آمد، فعلا نمی خواهد در این مذاکرات دخالت کند و ماجرای استعفای افتخاری 
بیش از پیش باعث شده تا معاون ورزشی باشگاه استقلال از این مذاکرات کنار بکشد. با به حاشیه رفتن افتخاری و توفیقی، اکنون 
وینفرد شفر مامور مستقیم مذاکره برای تمدید قرارداد تیام و جپارف و هم چنین جذب نیومایر است. این در حالی است که اگر 
شفر هم بتواند با این 3 بازیکن خارجی به توافق برسد، مشخص نیست چه کسی قرار است پای این قراردادها را امضا کند و تکلیف 
قراردادهای جدید روی هوا می ماند. همه این مشکلات در حالی است که سازمان لیگ استقلال را بازنده سوپرجام اعلام کرده و 

تیمی که فصل گذشته توانست به رده سوم برسد و به جمع 8 تیم برتر آسیا برسد، اکنون حال و روز خوبی ندارد.

علی موسوی: 

هواداراننظرمثبتیبهافتخارینداشتند
یک پیشکسوت باشگاه استقلال گفت: قطع همکاری افتخاری با استقلال برای باشگاه بهتر است. علی موسوی، پیشکسوت باشگاه 
استقلال در گفت وگو با ایسنا، درباره استعفای سیدرضا افتخاری، مدیرعامل استقلال اظهار کرد: هواداران نسبت به حضور افتخاری 
در باشگاه نظر مثبتی نداشتند این موضوع انرژی منفی به تیم وارد می کند؛ در یکی دو سال گذشته هواداران به او خیلی مشکل 
داشتند. افتخاری با طرفدارها سرد برخورد می کرد. به نظرم قطع همکاری او برای استقلال بهتر است. موسوی در ادامه گفت: 
امیدوارم مدیرعامل بعدی بتواند به باشگاه کمک کند. البته چون مدیران از بالا انتخاب می شوند برای گرفتن اسپانسر و جذب 
بازیکن دست شان بسته است و باید به دستورات گوش دهند و حتی اسپانسری که آن ها می خواهند را انتخاب کنند. او درباره رای 
سازمان لیگ در مورد داربی سوپرجام، اظهار کرد: باید سوپرجام زمانی برگزار شود که هر دو تیم آماده باشند. این اتفاق ظلم است 
این دو تیم دولتی هستند و می شد که این مشکلات به راحتی حل کرد. موسوی ادامه داد: هر کسی پول دستش باشد می تواند 
بازیکن جذب کند قراردادها را تمدید می کند و امکانات بهتری را برای تیم فراهم می کند؛ بهتر بود که این جام لغو شود یا این که 

بلافاصله پس از پایان لیگ این دیدار برگزار می شد این گونه هم فضا داغ تر بود و هم بازیکن ها آماده تر هستند.
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5 علمیوسلامت

خوراکیهاییبرایمقابلهباخستگیصبحگاهی

عوامل بسیاری می توانند در احساس خستگی صبحگاهی نقش داشته باشند. این شرایط 
اغلب به واسطه استراحت شبانه ناکافی یا بیش از حد سخت کار کردن طی روز رخ می دهد.
 کمبود برخی مواد مغذی ضروری نیز می تواند به احساس خستگی صبحگاهی منجر شود، 

به ویژه اگر یک رژیم غذایی سالم و متعادل را دنبال نکنید.
یک رژیم غذایی سالم و متعادل انرژی مورد نیاز بدن را تامین کرده و بر همین اساس ارائه 
بهترین عملکرد در طول روز امکان پذیر می شود. در نتیجه، زمانی که دریافت مواد مغذی 

مهم نادیده گرفته می شود، تجربه خستگی جسمانی یا روانی چندان دور از انتظار نیست.
افراد بسیاری تلاش می کنند از طریق مصرف نوشیدنی های انرژی زا و محصولات تجاری 
دیگر که اثری کوتاه مدت داشته و تنها مشکل را پنهان می کنند با این شرایط مقابله کنند. 
حتی اگر مصرف این قبیل محصولات به تقویت سطوح انرژی شما کمک کند، مصرف مواد 

غذایی طبیعی همچنان ایده بهتری است.
جو دوسر

جو دوسر یک ماده غذایی مقوی با ارزش تغذیه ای بالاست. این ماده غذایی همواره باید 
در رژیم غذایی شما حضوری ثابت داشته باشد زیرا منبع انرژی مهمی محسوب می شود. 
جو دوسر حاوی فیبر غذایی فراوان است که این ماده مغذی به بهبود گوارش و تنظیم اشتها 
کمک می کند. ویتامین ها و مواد معدنی موجود در جو دوسر گردش خون، سوخت و ساز 
و عملکرد شناختی را بهبود می بخشند. همچنین، جو دوسر غذایی ایده آل برای قلب است 

زیرا بر سطوح تری گلیسیرید و کلسترول تاثیر می گذارد.
شیر

افرادی که به عدم تحمل لاکتوز مبتلا نیستند می توانند از فواید مصرف شیر بهره ببرند زیرا 
این نوشیدنی از احساس خستگی هنگام صبح پیشگیری می کند. شیر حاوی اسید آمینه ها 

و ویتامین هایی است که پس از جذب در بدن سطوح انرژی را بهبود می بخشند.
تریپتوفان، یکی از اسید آمینه های موجود در شیر است که ترشح سروتونین، یک انتقال 

دهنده عصبی مرتبط با خوشی و بهزیستی، توسط مغز را تحریک می کند.
مغزهای خوراکی

اگرچه بهتر است اعتدال در مصرف آنها رعایت شود، اما مغزهای خوراکی از جمله مواد 
غذایی سرشار از انرژی هستند که می توانند به پیشگیری از احساس گرسنگی و خستگی 
صبحگاهی کمک کنند. تراکم بالای ویتامین های B و اسیدهای چرب مفید در مغزهای 
خوراکی برای سیستم عصبی مفید است که به تقویت تمرکز و سلامت روانی کمک می کند.
همچنین، مغزهای خوراکی حاوی فیبر غذایی و آنتی اکسیدان ها هستند که از دردهای 

عضلانی، سردرد، و اضطراب پیشگیری می کنند.
عدس

عدس یکی از سالم ترین مواد غذایی بین حبوبات محسوب می شود. عدس حاوی مواد 
مغذی مفید برای سلامت جسمانی و روانی انسان است. محتوای آهن عدس و پروتئین با 

کیفیت بالای آن به پیشگیری از هرگونه عوارض جانبی منفی کم خونی کمک می کنند.
مصرف عدس گردش خون را بهبود می بخشد و در همین راستا اکسیژن و مواد مغذی 
کافی در اختیار سلول های بدن انسان قرار می گیرند. این کربوهیدارت ها به عنوان سوخت 

برای سلول ها عمل می کنند که در افزایش سطوح انرژی بدن نقش دارد.
شکلات

اگرچه مصرف بیش از اندازه شکلات ایده خوبی نیست، اما 20 تا 30 گرم شکلات تلخ می 
تواند به بهبود عملکرد شما در طول روز کمک کند. شکلات حاوی چربی و کربوهیدارت 

هاست که یک منبع انرژی برای سلول های بدن انسان محسوب می شوند.
مصرف شکلات تلخ سیستم عصبی را تحریک می کند، سلامت قلب را بهبود می بخشد، و 

از مغز در برابر استرس اکسیداتیو محافظت می کند.
دانه های خوراکی

انواع مختلفی از دانه های خوراکی وجود دارند که می توانند با خستگی صبحگاهی مقابله 
کنند. این مواد غذایی کالری کمی دارند و سرشار از مواد مغذی هستند که به حفظ و تقویت 
سلامت بدن کمک می کنند. به عنوان مثال، دانه های چیا و دانه های کتان سرشار از 
اسیدهای چرب امگا-3 هستند که برای سیستم قلبی عروقی و سلامت شناختی انسان مفید 
هستند. اسید آمینه ها و مواد معدنی موجود در دانه های خوراکی نیز گردش خون را بهبود 
بخشیده و از نوسانات خلقی پیشگیری می کنند. دانه های آفتابگردان، کدو تنبل، و کنجد نیز 

از دیگر گزینه هایی هستند که می توانید مد نظر قرار دهید.
موز

برای چند دهه، موز سوژه برخی باورهای پرسش برانگیز و مشکوک بود. افراد بسیاری از 
مصرف این ماده غذایی به دلیل نگرانی از افزایش وزن پرهیز می کردند. اما امروزه آن باورهای 
نادرست از بین رفته و موز به عنوان یک ابرماده غذایی خوشمزه و مفید برای انسان شناخته 
می شود. کربوهیدارت ها و قندهای طبیعی موجود در این میوه سطوح انرژی و عملکرد 
انسان را بهبود می بخشند. موز می تواند فعالیت سیستم عصبی را متعادل ساخته و خلق و 

خو را بهبود ببخشد.

تابستانپرخورینکنید
عضو هیات علمی دانشگاه علوم پزشکی شهید صدوقی با اشاره به لزوم پرخوری نکردن در 
فصل تابستان گفت: غذاهای سبکی مانند انواع سوپ و آش باید وارد رژیم غذایی تابستان 

شود.
سید کاظم کاظمینی، متخصص طب ایرانی با اشاره به رعایت برخی نکات برای حفظ 
سلامت در فصل گرم و خشک تابستان، اظهار کرد: حفظ سلامتی در تابستان های گرم و 
خشک یزد که تابش آفتاب مستقیم و رطوبت بسیار کم است، نیاز به رعایت برخی تدابیر 

و نکات دارد.
وی افزود: استراحت در این فصل باید افزایش یابد، از ورزش های سنگین پرهیز شود و از 
طرفی مردم حتی الامکان در مناطق خنک حضور داشته و کمتر در معرض تابش مستقیم 

آفتاب قرار گیرند.
این متخصص استفاده از لباس های نخی را یکی از نکات قابل توجه دانست و بیان کرد: 
مصرف غذاهایی با طبع گرم مانند زنجبیل و مواد خوراکی با دمای زیاد مانند چای داغ و مواد 

مشابه نیز نباید مصرف شوند.
وی در مورد پرهیز از پرخوری در فصل تابستان، تصریح کرد: پرخوری باعث آسیب به بدن 
می شود لذا بهتر است غذاهای سبکی مانند آش انار، آش تمر هندی، سوپ جو و دیگر انواع 

آش ها و سوپ ها مصرف شوند.
کاظمینی مصرف غذاها را متناسب با مزاج هر فرد عنوان کرد و گفت: مصرف انواع میوه ها به 
ویژه هندوانه، شربت خنک، انواع سبزیجات به ویژه اسفناج و کاهو در این فصل می تواند عامل 

موثری در حفظ سلامت افراد باشد.
عضو هیات علمی دانشگاه علوم پزشکی یزد شربت عناب را یکی از نوشیدنی های با طبع 
خنک در فصل تابستان ذکر و بیان کرد: این شربت پس از خرد کردن عناب ها و خیساندن 
آن ها به مدت 12 ساعت تهیه می شود به طوری که بعد از خیساندن، جوشانده و صاف کرده 
و با مقداری شکر قوام می دهیم. وی در مورد این شربت ادامه داد: این شربت قابلیت نگهداری 
برای چندین روز در یخچال را دارد و فرد می تواند هر بار مقداری از آن را با آب سرد ترکیب 
و استفاده کند. این متخصص، ماء الشعیر طبی را نیز یکی دیگر از انواع نوشیدنی های بسیار 
موثر برای حفظ سلامتی در فصل تابستان مطرح کرد و گفت: این نوشیدنی از جوشاندن یک 

پیمانه جو و 14 پیمانه آب تهیه می شود به طوری که جوها حالت شکفتن به خود بگیرند.
وی افزود: این شربت در حالت گرم و پس از نگهداری در یخچال قابل استفاده است و برای 

نواحی با مزاج گرم و خنک و به ویژه در تابستان به میزان دو لیوان توصیه می شود.

تاثیرساعتشامبرپیشگیریازسرطان
بررسی ها نشان می دهد خوردن وعده غذایی شام پیش از ساعت 21 خطر ابتلا به برخی 

انواع سرطان  را کاهش می دهد.
گروهی از متخصصان در بررسی های خود دریافتند افرادی که پیش از ساعت 21 یا حداقل 
دو ساعت پیش از خوابیدن شام می خورند 20 درصد کمتر در معرض ابتلا به سرطان 

پروستات و پستان هستند.
محققان اسپانیایی اظهار داشتند: مکانیزم مربوط به این تاثیرگذاری شفاف نیست. آنچه که 
از انجام مطالعات تجربی بدست آوردیم نشان می دهد ما برای داشتن عملکرد در بخش های 
مختلف روز شرطی می شویم. در این بررسی 621 بیمار مبتلا به سرطان پروستات و 1205 
فرد مبتلا به سرطان پستان همچنین 872 مرد و 1321 زن که دچار بیماری سرطان 
نبودند، حضور داشتند. متخصصان سبک زندگی هر یک از این افراد و تمایل آنان به زود 
یا دیر خوابیدن را در نظر گرفته و از آنان درخواست کردند به پرسش هایی در مورد عادات 
غذایی و رعایت توصیه های مربوط به پیشگیری از پیشرفت بیماری سرطان از قبیل فعالیت 
بدنی و خودداری از مصرف مواد الکلی پاسخ دهند. متخصصان اسپانیایی مشاهده کردند تاثیر 
فاصله زمانی طولانی تر بین صرف وعده غذایی شام و خواب در مبتلایان به سرطان پستان 
و پروستات که توصیه های پیشگیری از سرطان را رعایت می کنند و سحرخیز هستند، قابل 
توجه است. به گزارش شبکه خبری سی ان ان، پیش از این نیز مطالعاتی انجام گرفته که 
نشان دهنده ارتباط بین کار کردن در شیفت شب و اختلال در ریتم ساعت زیستی با خطر 

ابتلا به سرطان پروستات و پستان بوده است.

احتمالًا قانون نوشیدن هشت لیوان آب در روز را شنیده اید، 
اما مشخص شده است میزان آب مورد نیاز هر فرد می تواند 
متفاوت باشد. در دنیایی بی نقص، همه ما به میزان کافی در 
طول روز آب می نوشیم. اما در حقیقت، برای بیشتر مردم 

نوشیدن آبی جایی در فهرست کارهای روزانه ندارد.
زمانی که به میزان کافی آب مصرف نمی کنید و ذخایر 
مایع بدن پس از دفع ادرار، تعریق و حتی تنفس دوباره پر 
نمی شوند، به وضعیت کم آبی بدن وارد می شوید. کم آبی 
بدن تنها با احساس تشنگی همراه نیست و می تواند اثر قابل 

توجهی بر کل عملکردهای بدن داشته باشد.
روزانه چه میزان آب باید بنوشید؟

احتمالًا قانون نوشیدن هشت لیوان آب در روز را شنیده اید، 
اما مشخص شده است میزان آب مورد نیاز هر فرد می تواند 

متفاوت باشد.
کودکان و سالخوردگان به طور معمول نیازمند آب بیشتری 
برای هیدراته نگه داشتن بدن خود هستند. افرادی که برخی 
داروها را مصرف می کنند، از سابقه بیماری قلبی عروقی 
برخوردار هستند، یا اخیراً به یک بیماری ویروسی مبتلا 
بوده اند نیز باید بیشتر آب بنوشند. اگر در آب هوایی گرم و 
مرطوب قرار دارید یا ورزش می کنید، به واسطه تعریق هرچه 

بیشتر مستعد کم آبی بدن هستید.
به  توجه  بدن  نیاز  مورد  آب  تأمین  برای  روش  بهترین 
سیگنال های ارسالی از طرف آن و نوشیدن آب در زمان 
احساس تشنگی است. همچنین، شما باید پیش، حین و 
پس از فعالیت جسمانی آب بنوشید. افزون بر مصرف آب 
کافی، دنبال کردن یک رژیم غذایی سرشار از مواد غذایی 

آبرسان مانند میوه ها و سبزیجات نیز روشی دیگر برای جبران 
مایعات از دست رفته بدن است.

نشانه های کم آبی بدن
زمانی که آب به میزان کافی در بدن وجود ندارد، با شرایطی 
به نام کم آبی یا دهیدراتاسیون مواجه می شوید. تشنگی یکی 
از نشانه های آشکار این شرایط است. اگر به سیگنال های 
ارسالی از سوی بدن توجه نداشته باشید، این شرایط هرچه 
بیشتر پیشرفت می کند، به ویژه اگر مشغول انجام فعالیت 
جسمانی باشید. اما تشنگی تنها نشانه کم آبی بدن محسوب 
نمی شود و از دیگر علائم این شرایط می توان به موارد زیر 

اشاره کرد:
خشکی دهان

خشکی دهان یکی دیگر از روش هایی است که بدن برای 
اعلام نیاز به آب بیشتر استفاده می کند. اگر سطوح مایعات 
کافی نباشد، بدن نمی تواند به میزان کافی بزاق تولید کند. 
همچنین، به بوی بد دهان توجه داشته باشید که می تواند در 
نتیجه خشکی دهان شکل گرفته باشد. پیش از استفاده از 
آدامس برای بهبود این شرایط، یک لیوان آب بنوشید زیرا به 

طور معمول مقصر اصلی کم آبی خفیف بدن است.
ادرار تیره رنگ یا به رنگ چای

هرچه سطوح آب بدن شما بیشتر باشد، ادرار شفاف تر 
خواهد بود. اگر رنگ ادرار تیره است، این به معنای غلظت 
بیشتر آن بوده و می تواند نشانه ای از نیاز به مصرف آب بیشتر 

باشد.
کاهش ادرار

آب به کلیه ها در دفع مواد زائد خون از طریق ادرار کمک 

می کند. عدم دریافت آب کافی برای دفع مواد زائد از بدن 
موجب می شود تا دفع ادرار همانند گذشته صورت نگیرد. در 
عوض، مواد زائد در بدن باقی می مانند و اگر با کم آبی مزمن 
بدن مواجه باشید، این شرایط می تواند با گذشت زمان به بروز 
مشکلات جدی تری منجر شود. زمانی که ادرار بیش از حد 
غلیظ است، مواد معدنی زائد به یکدیگر چسبیده و موجب 
تشکیل سنگ های کلیه می شوند. به خاطر داشته باشید که 
تنها سیستم کلیوی برای ارائه عملکرد درست خود به آب 
وابسته نیست و تقریباً تمام سیستم های اصلی بدن از جمله 

قلب، مغز، و ریه ها این گونه هستند.
85 درصد خون، 24 درصد استخوان ها، 75 درصد مغز، 
90 درصد ریه ها، 75 درصد عضلات و 80 درصد پوست از 

آب تشکیل شده اند.
خشکی پوست

پوست بزرگترین اندام بدن انسان است و همانند اندام های 
دیگر نیازمند دریافت خون کافی برای ارائه عملکرد درست 
نظر  به  عادی  حالت  از  خشک تر  شما  پوست  اگر  است. 
می رسد، بلافاصله به سراغ کرم های مرطوب کننده نروید زیرا 
این شرایط می تواند نشانه از سطوح ناکافی آب در بدن باشد 

و باید میزان مصرف این مایع را هرچه بیشتر افزایش دهید.
فشارخون پایین

بیشتر از نیمی از خون موجود در بدن از پلاسما تشکیل 
شده که بخش مایع خون محسوب می شود. پلاسما از آب، 
در  کافی  آب  بدون  است.  تشکیل شده  نمک  و  پروتئین 
پلاسما، خون هرچه بیشتر غلیظ خواهد شد و جریان آن در 

بدن به سمت اندام ها دشوارتر می شود.

گرفتگی های عضلانی
غلیظ تر  مواجه هستید، خون  بدن  کم آبی  با  که  زمانی 
می شود و از این رو حجم خون )حجم کلی خون در بدن( 
افت می کند. بر همین اساس، عدم تأمین آب کافی موجب 
ورود بدن به فرآیندی می شود که طی آن ارسال خون به 
اندام های کلیدی با بیشترین نیاز به این مایع آغاز می شود. 
در این شرایط، قلب بر عضلات مقدم است و جریان خون 
ناکافی به عضلات موجب بروز گرفتگی های عضلانی می شود.

یبوست
ارائه  برای  نیز  همانند سیستم کلیوی، سیستم گوارش 
فراوان  آب  نیازمند  خود  روان  و  بهینه  عملکرد  عملکرد 
است. آب امکان حرکت روان غذا در روده ها را فراهم کرده 
و همچنین روده را سالم و کارآمد حفظ می کند. ابتلا به 
یبوست می تواند نشانه ای از وجود مایع ناکافی برای انتقال 

مواد زائد به خارج از بدن باشد.
خستگی

آیا همواره احساس خستگی می کنید؟ خستگی می تواند 
یکی از نشانه های کم آبی بدن باشد. زمانی که آب به میزان 
کافی در بدن وجود ندارد، فشارخون افت می کند، جریان 
خون به سمت مغز کند می شود و ضربان قلب افزایش می یابد 
که همه آن ها می توانند موجب بروز احساس خستگی در 

شما شوند.
 سردرد

اگر مغز به میزان کافی آب دریافت نکند تا عملکرد درست 
و بهینه خود را ارائه کند، طیف گسترده ای از علائم شکل 
خواهند گرفت. سردرد یکی از شایع ترین نشانه هاست و کم 
آبی بدن نیز یکی از محرک های شایع میگرن است. کسب و 
از دست دادن هوشیاری، احساس سبکی سر و سرگیجه، و 
غش کردن برخی از شدیدترین نشانه های نیاز بدن به احیای 

ذخایر آبی خود هستند.
 در زمان کم آبی بدن چه کاری انجام دهیم؟

به جایگزینی  تا متوسط  از خفیف  آبی بدن  درمان کم 
مایعات از دست رفته بدن بستگی دارد. برای علائم خفیف، 
نوشیدن آب و مصرف خوراکی های حاوی سدیم مفید است. 
سدیم در حفظ مایعات به بدن کمک می کند. بهتر است آب 
به صورت جرعه های کوچک مصرف شود تا به یک باره مقدار 
زیادی آب وارد بدن شود زیرا آب بیش از حد می تواند حجم 
کار معده را بیش از حد افزایش داده و موجب حالت تهوع 
شود. اگر نوشیدن آب و تنقلات شور برای بازگشت به شرایط 
عادی کفایت نمی کند، یا علائمی با شدت متوسط را تجربه 
می کنید باید یک نوشیدنی ورزشی حاوی الکترولیت مصرف 
کنید. الکترولیت ها مواد معدنی در مایعات بدن هستند و اگر 
زیاد عرق می کنید، ممکن است نیازمند احیای ذخایر آن ها 

در کنار آب مورد نیاز بدن باشید.
اگر فردی در آبرسانی به بدن خود با دشواری مواجه است 
و علائمی مانند استفراغ شدید، تغییرات در وضعیت ذهنی 
و غش کردن را تجربه می کند باید بلافاصله کمک پزشکی 

دریافت کند.

و  داخلی  بازرسی  برای  "رولزرویس"،  شرکت 
تعمیر هواپیما، ربات هایی ابداع کرده است که به 

سوسک و مار شباهت دارند.
شرکت "رولزرویس")Rolls-Royce(، ربات های 
قسمت های  در  که  است  کرده  ابداع  متفاوتی 
گوناگون هواپیما می چرخند و مشکلات احتمالی را 

بررسی می کنند.
"موتور  پروژه  از  بخشی  ربات ها،  این 

است.  رولزرویس   )IntelligentEngine("هوشمند
با بازرسی های انجام شده توسط این ربات، دیگر 
نیازی به خارج کردن کل موتور از هواپیما نیست. 
از  برخی  ابداع،  این  با  است  امیدوار  رولزرویس 
کارهای جزیی مربوط به تعمیر و نگهداری، به طور 

همزمان انجام شوند.
 یکی از این ربات ها موسوم به "فلیر" )Flare( که 
می تواند به شکل مار درآید، مانند یک درون بین در 

فضای موتور می چرخد و با همکاری دیگر ربات ها، 
پوشش های تخریب شده مقاوم در برابر حرارت را 

تعمیر می کند.
علاوه بر این، رولزرویس، ربات های کوچکی شبیه 
موتور  مرکز  در  که  است  کرده  ابداع  به سوسک 
به  این ربات های 10 میلی متری،  قرار می گیرند. 
دوربین های کوچکی مجهز هستند و تصاویر زنده ای 
را به اپراتور ارائه می دهند تا بازرسی های بصری به 

شکل کارآمدتری صورت گیرد.
باریکی  به  ربات هایی  رولزرویس،  دیگر  فناوری 
این  می شوند.  تعبیه  موتور  در  که  هستند  مداد 
ربات ها، از نظر حرارتی محافظت می شوند تا در 
برابر گرمای شدید مقاوم باشند و برای اطمینان از 
عملکرد درست اجزای موتور، هر زمان که لازم باشد، 

داده های مرتبط را به مرکز عملیات بازمی گردانند.
فناوری ها،  این  ابداع  در  رولزرویس  شرکت 
 University of( ناتینگهام"  "دانشگاه  با 
هاروارد"  "دانشگاه  و  انگلستان   )Nottingham
کرده  همکاری  آمریکا   )Harvard University(

است.

پرونده کلاسه 9709988602700041 شعبه 27 حقوقی شورای حل و اختلاف 
مجتمع امام خمینی ره شهرستان کرمانشاه تصمیم نهایی شماره 

خواهان : آقای شهریار افسانه فرزند شهباز به نشانی استان کرمانشاه  - شهرستان 
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خوانده : آقای پیام فرهادی فرزند امین به نشانی فعلا مجهول المکان 

خواسته : مطالبه وجه چک 
گردشکار : خواهان دادخواستی به شرح فوق به طرفیت خوانده تقدیم پس از 
ارجاع  و ثبت به کلاسه فوق و جری تشریفات مقرر قانونی قاضی شورا با مطالعه 
اوراق پرونده و مداقه در یکایک آنها و ملاحظه نظر مشورتی سر انجام ختم رسیدگی 

را اعلام و با استعانت از خداوند قادر متعال بشرح آتی انشا رای می نماید . 
رای قاضی شورا 

در خصوص دادخواست آقای شهریار افسانه فرزند شهباز بطرفیت آقای پیام 
فرهادی فرزند امین بخواسته مطالبه مبلغ صد میلیون ریال مستند به دو فقره چک 
به شماره های 474613-96/6/10 و 474616-96/6/10 عهده بانک اقتصاد نوین و 
گواهی عدم پرداخت بانک محال به شماره 1008000031 به انضمام کلیه خسارات 
قانونی و تاخیر تادیه – نظر به اینکه مستندات یاد شده بر اشتغال ذمه خوانده به 
میزان خواسته دلالت داشته و نامبر ده از آنجا که از طرف خواهان مجهول المکان 
اعلام شده به تجویز ماده 73 قانون آیین  دادرسی مدنی از طریق روزنامه سایه مورخ 
97/2/14 دعوت ، که علی رغم ابلاغ قانونی ) مضبوط در برگه شماره 13 پرونده 
( در جلسه رسیدگی مقرر حضور نیافته و نسبت به دعوا و مستندات آن ایراد و 
اعتراضی به عمل نیاورده و دلیلی بر پرداخت دین و برائت ذمه خویش ابراز ننموده 
است نظر به آنچه اشاره شد قاضی شورا با استصحاب بقاء دین استحقاق خواهان 
بر مطالبه خواسته را ثابت تشخیص داده با  ملاحظه نظر مشورتی شورا و مستند 
به ماده 18 ناظر به ماده 9 قانون شوراهای حل اختلاف مصوب 1394 و ماده 198 
قانون آیین دادرسی تبصره الحاقی به ماده 2 قانون صدور چک و استقساریه تبصره 
مذکور مصوب مجمع تشخیص مصلحت نظام به پرداخت خسارت تاخیر تادیه  از 
تاریخ صدور چک های مستند دعوی لغایت اجرای حکم بر اساس شاخص اعلامی 
از ناحیه بانک مرکزی ) قابل محاسبه در اجرای احکام ( و هزینه های دادرسی و 
تمبر اوراق طبق تعرفه قانونی و هزینه یک نوبت نشر آگهی دعوت در حق خواهان 

صادر و اعلام می نماید . 
رای صادره غیابی و ظرف 20 روز پس از ابلاغ قابل واخواهی نزد قاضی شورا و 20 روز 
پس از آن قابل تجدید نظر دادگاه های عمومی حقوقی شهرستان کرمانشاه می باشد.  
 کرمانشاه – غلامی 

-----------------------------------------------
آگهی ابلاغ وقت دادرسی به خوانده مجهول المکان 

بدینوسیله به آقای حبیب اله مظهری فرزند حسین که به حکایت دادخواست 
تقدیمی بنام فرخ صفری فرزند اصغر فعلا مجهول المکان معرفی شده ابلاغ می شود 
که خواهان فوق دادخواستی به خواسته تجویز انتقال منابع به غیر به طرفیت شما 

تقدیم که پس از ارجاع به این شعبه به کلاسه 9709988311200084 شماره 
بایگانی 970101 ثبت و لزومآوقت رسیدگی آن برای روز 1397/5/1 ساعت 9 
صبح تعیین گردیده است و بنا به در خواست خواهان و دستور ریاست دادگاه به 
تجویز ماده به  تجویز ماده 73 قانون ایین دادرسی دادگا های عمومی و انقلاب در  
امور مدنی و دستور دادگاه مراتب یک نوبت در یکی از جراید کثیر الانتشار  اگهی 
میشود تا خوانده قبل از وقت رسیدگی با در دست داشتن مشخصات مندرج در 
همین روزنامه به دفتر دادگاه مراجعه و با اعطای نشانی و مشخصات کامل آدرس 
خود نسخه ثانی دادخواست و ضمائک موجود در پرونده را دریافت نموده و چنانچه 
دادخواست با لایحه ای دارید تقدیم و در صورت انتخاب وکیل معرفی و در وقت 
مقرر فوق جهت رسیدگی در دادگاه حاضر شوید زیرا در صورت عدم مراجعه و 
حضور در جلسه دادرسی غیابا به موضوع رسیدگی و رای مقتضی را صادر خواهد 

نمود . 
مدیر دفتر شعبه دوازه دادگاه حقوقی کرمانشاه – ایمانی 

-------------------------------------------------
حقوقی  عمومی  دادگاه   24 شعبه   9109988499700187 کلاسه  پرونده 

شهرستان کرمانشاه تصمیم نهایی شماره 
• آقای علی اشرف القاسی فرزند خیر اله خواهان : به نشانی کرمانشاه – شهرک 

بهداری هشت بهشت طبقه سوم 
• آقای مهیار تیموری خواهان به نشانی کرمانشاه – بلوار بنت الهدی – نبش چهار 

راه دادگستری دفتر وکالت 
• آقای احمد رحیمی فرزند علی خواهان با وکالت آقای مهیار تیموری به نشانی 
کرمانشاه – بلوار بنت الهدی  نبش چهار راه دادگستری دفتر وکالت و با وکالت خانم 
نجمه شاه آبادی به نشانی کرمانشاه – چهار راه دادگستری دفتر وکالت شاه آبادی 

• آقای بیژن القاصی خوشی نانی به نشانی مجهول المکان 
خواسته : مطالبه طلب 

رای دادگاه 
در خصوص دادخواست خواهان آقای علی اشرف القاصی خوشینانی به طرفیت 
خوانده آقای احمد رحیمی با وکالت آقای مهیار تیموری و خانم نجمه شاه آبادی به 

خواسته اعسار از پرداخت هزینه دادرسی 
نظر به اینکه درخواست اعسار فاقد امضای شاهد  می باشد نظر به اینکه مطابقه 
مفهوم ماده 2 قانون از قانون آیین دادرسی دادگاه های عمومی و انقلاب در امور 
مدنی دادگاه در صورتی می تواند به دعوایی رسیدگی کند که شخص ذینفع 
رسیدگی به دعوا برابر  قانون درخواست نموده باشد بنابراین رسیدگی به دعوا مطابق 
قانون درخواست نشده است دادگاه مستندا به مقررات ماده ب 332 از قانون آیین 
دادرسی در امور مدنی قرار عدم استماع دعوا صادر و اعلام می گرد د . رای صادره 
حضوری ظرف 20 روز پس از ابلاغ قابل اعتراض در محاکم تجدید  نظر مرکز استان 

کرمانشاه می باشد . 
صابری - دادرس شعبه 24 دادگاه عمومی حقوقی کرمانشاه 
مدیر دفتر شعبه 24 حقوقی کرمانشاه – امینی 

ساختوطراحیاجزایپهپادتوسطرباتهایسوسکنمابرایتعمیرونگهداریهواپیما!
شرکتهایدانشبنیانایرانی

 
دبیر ستاد توسعه فناوری ها و صنایع دانش بنیان هوایی و هوانوردی معاونت علمی از 
ساخت و طراحی اجزای پهپاد برای نیازهای خاص توسط شرکت های دانش بنیان داخلی 

خبر داد.
منوچهر منطقی در خصوص توانایی ایران در زمینه تولید و طراحی پهپاد، گفت: ساخت 
و طراحی اجزای پهپاد برای نیازهای خاص، توسط شرکت های دانش بنیان داخلی صورت 

می گیرد که این به معنای خودباوری و تحقق شعار ما می توانیم است.
دبیر ستاد توسعه فناوری ها و صنایع دانش بنیان هوایی و هوانوردی معاونت علمی و 
فناوری ریاست جمهوری افزود: این اجزا به صورت بومی در کشور تولید می شود که این 

موضوع تحول بزرگی برای کشور ایران محسوب می شود.
به گفته منطقی، بسیاری از کشورهای جهان در این حوزه خوداتکا نیستند و اگر پهپادی 

را طراحی می کنند عمده اجزای آن را از کشورهای دیگر تهیه کرده اند.
وی بیان کرد: اگر در زمینه تولید پهپاد به جوانان و متخصصان داخلی اتکا کنیم اتفاقات 

خوب و قابل قبولی در کشور رخ خواهد داد.

طرحاولیهازنسلآتیجنگندههایانگلیس
وزیر دفاع انگلیس از نسل جدید جت های جنگنده این کشور رونمایی کرده که تا 2035 

میلادی ساخته می شوند.
گِوین ویلیامسون وزیر دفاع انگلیس طرح اولیه ای از نسل آتی جت های جنگنده

Tempest را در نمایشگاه هوایی فارنبروگ رونمایی کرد. این هواپیما با توجه به جنگنده های 
تایفون و Lightning 35-F طراحی شده است.

به گفته وزارت دفاع انگلیس هواپیمای Tampest  نتیجه همکاری شرکت های مختلف 
از جمله BAE Systems، رولزرویس، MBDA، سازمان تجهیزات و پشتیبانی دفاعی، 
لئوناردو و دفتر قابلیت های سریع RAF است. آنها روی یک پروژه طراحی جنگنده با 
بودجه 2 میلیارد پوندی کار خواهند کرد. تمرکز این پروژه سرعت بخشیدن به چرخه 

طراحی و تولید هواپیماهای جنگی است.
در حال حاضر طرح اولیه Tempest یک هواپیما با موتور دوقلو و بال های دلتا است که 

می تواند موشک های مافوق صوت را حمل و با انبوه پهپادها مقابله کند.
 علاوه برآن سیستم نیرومحرکه و قدرت آن باید توانایی فعال کردن اسلحه های لیزری را 
داشته باشد. همچنین باید مجهز به سیستم مخابراتی قابل تغییر و مستحکم سایبری باشد 

که هواپیما را به عنوان یک مرکز پرواز و کنترل درآورد.
 داخل این هواپیما قابلیت ارتقای بسیاری دارد. همچنین مجهز به حسگرهای فرکانس 

رادیویی و multi-spectral و یک کابین خلبانی مجازی است.
 اگر همه چیز طبق برنامه پیش برود، تصمیمات اولیه این پروژه تا 2020 تایید می شود 
و نخستین بخش سرمایه گذاری ها تا 2025 ارائه می شود. هدف نهایی ارائه هواپیما تا 

2035 میلادی است.

شاید بدن شما هم کم آب باشد

نشانه های کم آبی را بشناسید
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دکتر سقائیان نژاد در مراسم افتتاح پروژه های منطقه دو قم:

بافت فرسوده باید برای سرمایه گذاران سود آورشود

فرسوده  بافت  در  خصوصی  بخش  که  است  قرار  اگر  گفت:  قم  شهردار 
سرمایه گذاری کند تا زمانی که سود نداشته باشد، سرمایه گذاری نمی کند و این 
امری طبیعی است چراکه بخش خصوصی به دنبال سود کردن است و تنها در 

جایی سرمایه گذاری می کند که سود داشته باشد.
دکتر سقائیان نژاد در مراسم افتتاح پروژه های منطقه دو قم که در مسجد فاطمی 
برگزار شد، اظهار کرد: اگر شناخت به اهل بیت)ع( ایجاد شود، متوجه می شویم 

که سیره اهل بیت)ع( رشد کردن با استفاده از ظرفیت های موجود است.
شهردار قم با بیان اینکه یکی از سرمایه های ما انقلاب اسلامی و اتحاد و انسجام 
مردم است، گفت: دشمنان از مردم که از ظرفیت  های عظیم نظام هستند غافلند 
البته صحیح است که در زمینه اقتصادی فشار زیادی به مردم وارد شده است اما 
صبوری و حضور مردم همیشه در صحنه از ظرفیت های عظیمی است که دشمن 

به آن توجه ندارد.
سقائیان نژاد بیان داشت: این مسئله که شهرداری قم در ایام دهه کرامت 250 
پروژه  افتتاح می کند به این معنی است که ما معنی حصر را نمی دانیم و حصر 
تنها نگاه تنگ خودمان است و بدون تردید اگر از این نگاه تنگ نجات پیدا کنیم 

می توانیم اقدامات زیادی انجام دهیم.
وی ادامه داد: در حال حاضر فشار زیادی وجود دارد اما همانطور که مقام معظم 
رهبری فرمودند ما بن بست نداریم و بدون تردید می توانیم از این مشکلات عبور 

کنیم.
شهردار قم با اشاره به مشکلات موجود در خیابان امام حسین)ع(، گفت: در حال 
حاضر حدود 80 درصد ملک های این خیابان صلح شده است و تلاش می کنیم 
که مشکل 20 درصد باقی مانده نیز به زودی برطرف شود؛ همچنین امیدواریم 
که مشکلات خیابان جمهوری نیز به زودی برطرف شود چراکه برای این خیابان 

بودجه پیش بینی شده است.
کرد:  بیان  دو،  منطقه  در  جاری  سال  های  برنامه  به  اشاره  با  سقائیان نژاد 
بهره برداری از رمپ های  خیابان جمهوری تا شهریور، آسفالت  کردن خیابان ها و 

معابر و... از جمله اقدامات شهرداری در سال جاری در منطقه دو است.
وی با تأکید بر اهمیت ایجاد شادی و نشاط در جامعه، تصریح کرد: برخی تلاش 
می کنند تا مردم را ناامید کنند و نظام را ناکارآمد جلوه دهند البته صحیح است 
که مشکلات وجود دارد اما همچنان جای کار وجود دارد و می توان فعالیت کرد.

شهردار قم با بیان اینکه برخی از مشکلات از جمله مترو مربوط به کل شهر 
است، بیان کرد: در شروع کار ما در شهرداری تنها حدود 700 کیلو از زباله های 
شهر بازیافت می شد اما در حال حاضر 7 تن از زباله ها بازیافت می شود و این 

نشان دهنده اقدامات انجام شده است.
سقائیان نژاد با بیان اینکه پول شهرداری ها از مردم است، گفت: پول شهرداری ها 
همواره از مردم تامین  شده است اما اگر قرار باشد پول عوارض شهرداری به جای 
دیگر وصل شود، شاهد مشکلات بسیار زیادی خواهیم بود بنابر این امیدواریم 
که نمایندگان مجلس و مسئولان اجازه دهند همچنان پول شهرداری ها از مردم 

تأمین شود.
وی افزود: قرار بود سالی 4 هزار میلیارد تومان به حمل و نقل عمومی کمک شود 
اما این اتفاق انجام نشد و متاسفانه شاهد هستیم که بسیاری از اتوبوس ها با عمر 

ده سال و یا بیشتر استفاده می شود.
شهردار قم عنوان کرد: اگر قرار است که بخش خصوصی در بافت فرسوده 
سرمایه گذاری کند تا زمانی که سود نداشته باشد، سرمایه گذاری نمی کند و این 
امری طبیعی است چراکه بخش خصوصی به دنبال سود کردن است و تنها در 

جایی سرمایه گذاری می کند که سود داشته باشد.
سقائیان نژاد در پایان گفت: اعتقاد ما این است تا زمانی که شما مردم در میدان 
حضور دارید ما نیز همراه شما هستیم و امیدواریم که بتوانیم خدمات را به خوبی 

به مردم ارائه دهیم.
ذوالنور نماینده مردم قم ؛

باید خدمات به تناسب در شهرها توزیع شود
 نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی  نیز در مراسم گفت: ، برخی از 
مناطق شهر از تمکن مالی خوبی برخوردار هستند و باید توجه بیشتری به مناطق 

محروم داشته باشیم.
حجت الاسلام والمسلمین مجتبی ذوالنور با بیان اینکه همه مسئولان به خدمت 
کردن به مردم افتخار می کنند، اظهار کرد: همه پیشرفت ها از جمله همین 
افتتاح ها به برکت حضور مردم صورت گرفته است، مردم همواره در صحنه های 

مختلف حضور داشتند و تاکنون انقلاب اسلامی را حفظ کرده اند.
نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی ضمن تشکر از تلاش های شهردار 
قم و مجموعه شهرداری، افزود: بارها اتفاق افتاده است که مسئولان اشتباه 
کرده اند اما این مردم بوده اند که با حضور به موقع در صحنه انقلاب اسلامی را 

حفظ کرده اند.
ذوالنور خاطرنشان کرد: در حال حاضر مشکلات اقتصادی زیادی در کشور 
وجود دارد و همین مسئله موجب بروز مشکلاتی شده است اما باید به این نکته 

توجه داشته باشیم که برخی از مسائل و مشکلات با مدیریت صحیح برطرف 
می شود.

وی با اشاره به مشکلات دست فروش ها، ادامه داد: باتوجه به وضعیت بد معیشتی 
و تورم فزاینده ای که در کشور وجود دارد نمی توان با دست فروش ها برخورد 
کرد به همین دلیل باید ساماندهی صورت گیرد و مکانی برای دست فروش ها 

اختصاص پیدا کند تا شاهد مشکلات ترافیکی نیز نباشیم.
نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی با اشاره به مشکلات موجود در 
زمینه فضای سبز، گفت: در حال حاضر تعداد فضای سبز و بوستان ها موجود در 
منطقه کافی به نظر می رسد اما نکته بسیار مهم توزیع این فضای سبز و بوستان ها 

است.
ذوالنور عنوان کرد: برخی از مناطق شهری نیازی به فضای سبز و بوستان ندارند 
و امکانات خوبی دارند اما در این منطقه نیاز زیادی به فضا  های تفریحی از جمله 

بوستان وجود دارد.
وی بیان کرد: باید خدمات به تناسب در شهرها توزیع شود، برخی از مناطق 
شهر از تمکن مالی خوبی برخوردار هستند و باید توجه بیشتری به مناطق محروم 

داشته باشیم.
نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی با تأکید بر ضرورت ارائه خدمات در 
مناطق محروم، اظهار کرد: باید تلاش مضاعفی در مناطقی که امکانات ضعیفی 
دارند صورت گیرد و بدون تردید اگر محیط ها تفریح، مطالعه و رشد در این مناطق 

داشته باشیم تأثیرات مثبت زیادی خواهد داشت.
شهردار منطقه دو قم :

برای فضای سبز منطقه دو از آب شرب استفاده نمی شود 

شهردار منطقه دو قم نیز در مراسم از نگاه ویژه مجموعه مدیریت شهری به 
منطقه 2 در اختصاص بودجه و اعتبارات و اجرای پروژه های عمرانی خبر داد.

رضا رحیمی اظهار کرد: برنامه ریزی در حوزه شهری از مهم ترین برنامه های 
شهرداری است که ما نیز توجه ویژه ای به این مسئله داریم.

شهردار منطقه دو قم در ادامه به ارائه گزارشی از برنامه ها و اقدامات انجام شده 
در منطقه دو قم پرداخت، افزود: خیابان جمهوری، پل 9 دی و ... از مهم ترین 
پروژه های شهرداری منطقه دو بوده است و ما همواره تلاش می کنیم تا تمام 

پروژه ها به بهترین شکل ممکن به بهره برداری برسد.
رحیمی در ادامه ضمن تقدیر از نگاه ویژه مجموعه مدیریت شهری به منطقه 2 
در اختصاص بودجه و اعتبارات و اجرای پروژه های عمرانی، گفت: هزینه اجرای 
پروژه های جاری و عمرانی در این منطقه بیش از درآمد پیش بینی شده برای 

سال 1397 خواهد بود.
وی خاطرنشان کرد: احداث کانال و اصلاح جداول از دیگر برنامه های ما است و 
تلاش می کنیم که در زمینه آب گرفتگی نیز مشکلات موجود منطقه را برطرف 

کنیم.
شهردار منطقه دو قم ضمن تشکر از کمک ها و حمایت های شهردار قم به بیان 
مشکلات فاضلاب این منطقه پرداخت و ادامه داد: اصلاح هندسی و روشن  سازی 

معابر نیز ار دیگر برنامه های ما در سال جاری بوده است.
رحیمی با بیان اینکه در منطقه دو برای فضای سبز از آب شرب استفاده 
نمی شود، عنوان کرد: در منطقه دو حدود 2 میلیون متر مربع به صورت روزانه 
نظافت انجام می شود و حدود 120 تن زباله نیز از این منطقه جمع آوری می شود 

که بیش از 280 پاکبان وظیفه نظافت این منطقه را بر عهده دارند.
وی با اشاره به کاربری های مختلف مساجد، گفت: ما در سال گذشته برنامه ریزی 
برای حل مشکلات مساجد را داشتیم و اقدامات بسیار خوبی نیز در این زمینه 
انجام شد اما باید تعامل ها در این زمینه بیشتر باشد تا بتوانیم به نتیحه مطلوب 
دست پیدا کنیم. شهردار منطقه دو در پایان گفت: امیدواریم شهروندان از اقدامات 
انجام شده رضایت داشته باشند و همچنین امیدواریم که بتوانیم خادم خوبی برای 

شهروندان باشیم.

اجتماعی6

معاون حمل و نقل اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان اصفهان:

پیشفروشبلیطاربعینحسینی
از15مهرآغازشود

معاون حمل و نقل اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان اصفهان گفت: با توجه 
به استقبال خوب زائران پیش فروش بلیط اتوبوس اربعین حسینی از 15 مهر آغاز می شود . 
به گزارش روابط عمومی اداره کل حمل ونقل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان اصفهان، 
اولین جلسه کمیته حمل و نقل و سوخت ستاد اربعین حسینی استان اصفهان با محوریت 
اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان اصفهان و با حضور ارگانهای مربوطه برگزار 
شد. علیرضا جعفری پس از استماع نقطه نظرات ارگان های ذی ربط و انجمن های صنفی 
رانندگان دراین حوزه اظهار کرد: نقاط ضعف خدمت رسانی به زائرین در سال های گذشته 
احصا و حل شده است. وی ابراز امیدواری کرد که با برنامه ریزی های انجام شده سطح خدمت 
رسانی به زائران ارتقا یافته و باکمترین مشکل مواجه شوند. وی ارتقا سطح خدمت رسانی به 
زائران را ماحصل افزایش ارتباطات دستگاه های خدمت رسان دانست و ابراز امیدواری کرد 
درسال جدید خدمات بهتر و کامل تری به زائران ارائه شود. وی از تشکیل کمیته های فرعی 
سوخت و پشتیبانی با مسئولیت اداره راه و شهر سازی ، کمیته فرعی انتقال و جابجایی زائرین 
با محوریت کانون انجمن های صنفی ، کمیته فرعی انتظامی و ترافیکی با محوریت پلیس 
راه استان ، کمیته فرعی هماهنگی مستقر در مرزها با مسئولیت سپاه صاحب الزمان)عج( 
خبرداد و گفت:  توزیع سوخت توسط شرکت پخش فراورده های نفتی باید به صورت مطلوب 
در میان جایگاه داران انجام شود .  معاون حمل و نقل اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده 
ای استان اصفهان خاطرنشان کرد: آمادگی کامل جایگاه های سوخت و مجتمع های خدماتی 
بین راهی که در مسیرهای اصلی آغاز حرکت زائران قرار دارند، ضروری است. جعفری ادامه 
داد: انتظار داریم معاونت راهداری و نظارت و نیروی انتظامی، برنامه ریزی ونظارت بیشتری 
بر برخی از مسیرهای استان همچون محورهای خوانسار - گلپایگان و شاهین شهر - مورچه 
خورت و بالعکس که در کریدور ناوگان حمل و نقل مسافرین به سمت مرزهای غربی کشور 
قرار دارند، داشته باشند. وی با اشاره به نوسازی ناوگان حمل و نقل جاده ای استان اصفهان 
گفت:  از سازمان حج و زیارت استان اصفهان تقاضا داریم تا از ناوگان فرسوده برای ارائه دادن 
خدمت استفاده نشود.  معاون حمل و نقل اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان 
اصفهان خاطرنشان کرد: با توجه به استقبال خوب زائران ، پیش فروش بلیط اتوبوس برای 

مراسم اربعین حسینی از 15 مهرماه آغاز می شود .

رئیس دانشگاه علمی کاربردی قم مطرح کرد؛

فعالیت1۹مرکزعلمیکاربردیدرقم
 رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردی استان قم گفت: 19 مرکز علمی کاربردی در استان 

قم فعال است که رشته های مؤثر و کاربردی ارائه می کنند.
محمد حسن نادری شامگاه سه شنبه در مراسم اختتامیه نخستین مسابقه طرح کسب 
و کار مراکز علمی کاربردی استان قم با اشاره به ظرفیت بسیار عظیم این مرکز در زمینه 
اشتغال و نیروی کار اظهار کرد: بیش از 650 مرکز علمی کاربردی در کشور فعالیت دارند 
که از این تعداد 19 مرکز در قم فعالیت شایانی دارند. وی با اشاره به شمار دانشجویان مراکز 
علمی کاربردی در کشور بیان کرد: بیش از 450 هزار دانشجو در مراکز علمی کاربردی 
سراسر کشور در رشته های گوناگون مشغول تحصیل هستند. رئیس دانشگاه جامع علمی 
کاربردی استان قم افزود: این ظرفیت عظیم از نسل جوان در کشور در رشته هایی کاربردی 
تحصیل می کنند که می توانند فعالیت گسترده ای را در زمینه کسب و کار داشته باشند. 
نادری با اشاره به آغاز اجرای طرح »هدایت شغلی« که از سال گذشته آغاز شده است، 
تصریح کرد: این طرح شامل 6 مرحله است که از فرهنگ سازی شغلی آغاز شده و به 
تجاری سازی ایده یا تأسیس شرکت های دانش بنیان ختم می شود. وی طرح کسب و 
کار را زیرشاخه طرح هدایت شغلی برشمرد و ابراز کرد: تأسیس کلینیک مشاوره شغلی و 
کارآفرینی از اقدامات دیگری به شمار می رود که امید است به رونق کسب و کار در استان 
بپردازد. رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردی استان قم با اشاره به اینکه رسالت دانشگاه 
جامع علمی کاربردی عاملی مؤثر برای بسترسازی در ایجاد مشاغل در سراسر کشور است، 
مطرح کرد: تلاش ما این است که با کاربردی کردن علوم پاسخگوی نیازهای روز جامعه 
بوده و اقتصاد کشور را رونق ببخشیم. نادری ابراز امیدواری کرد: این حرکت مهم در سطح 

ملی برگزار شده و شاهد رویدادهای مهم و گام های مؤثر در این زمینه باشیم.

فرمانده انتظامی استان قم خبر داد؛

دستگیری56۹سارقسابقهدار،معتادوفروشنده
موادمخدر

فرمانده انتظامی استان قم از دستگیری 164 نفر سارق سابقه دار و 405 نفر معتاد و 
خرده فروشان مواد مخدر همزمان با اجرای طرح فتح 2 در قم خبر داد.

سردار کاظم مجتبایی در حاشیه رزمایش فتح 2 که با حضور سردار بهرام نوروزی رئیس 
هیئت نظارت ستاد کل نیروهای مسلح همراه بود، اظهارداشت: این طرح در حوزه های 
مختلف اطلاعات، آگاهی، انتظامی و عملیاتی در 2 بخش آشکار و پنهان برگزار شد. وی 
گفت: در این رابطه 405 نفر از معتادان و خرده فروشان مواد مخدر و 164 نفر سارق سابقه 
دار که فراری بودند شناسایی و دستگیر شدند و بیش از 18 کیلوگرم انواع مواد مخدر کشف 
شد. فرمانده انتظامی استان قم اهداف این طرح را شامل زمین گیر کردن سارقان سابقه دار 
و همچنین برخورد جدی و تشدید مقابله با مجرمان پرخطر و همچنین پاکسازی میادین 
و معابر از لوث وجود معتادان متجاهر برشمرد. سردار مجتبایی افزود: پلیس مصمم است 
با مجرمان پرخطر و فروشندگان مواد مخدر و همچنین سارقان با جدیت برخورد و مقابله 
کرده و امیدوار هستیم اهداف این طرح که مهم ترین آن گسترش و تأمین امنیت عمومی 
است محقق شود. فرمانده انتظامی استان قم گفت: تا زمانی که نیاز باشد نیروی انتظامی این 
طرح ها را با هماهنگی دستگاه قضایی ادامه خواهد داد تا منجر به گسترش امنیت عمومی و 
اجتماعی در سطح استان شود. سردار مجتبایی افزود: دستگاه قضائی با تلاش خود و پلیس 
نیز به عنوان محور تأمین کننده امنیت در سطح کشور از جمله استان قم مسئولیت و 
مأموریت دارند تا به وظیفه شان به خوبی عمل کنند. فرمانده انتظامی استان قم گفت: در سال 
جاری در بعضی از جرائم خرد شاهد افزایش هستیم اما در جرائم مهم مانند سرقت مسلحانه 

و سرقت به عنف و بسیاری از جرائم خشن با کاهش مواجه هستیم.

رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر استان قم :

سهکیلوو800گرمهروییندرقمکشفشد
رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر استان قم گفت: با دستگیری چهار قاچاقچی مواد 
افیونی در این استان، سه کیلو و 800 گرم ماده مخدر از نوع هرویین کشف و ضبط شد. 
سرهنگ غلام عباس بلفکه روز چهارشنبه در گفت و گویی اظهار داشت: با تلاش 
ماموران پلیس مبارزه با مواد مخدر استان قم مشخص شد، قاچاقچیان با یک دستگاه 
خودرو پژو 405 قصد دارند محموله مواد مخدر را از استان همجوار به قم منتقل کنند، 
بنابراین موضوع در دستور کار ماموران این پلیس قرار گرفت. وی گفت: در ادامه پس از 
هماهنگی های قضایی، ماموران پلیس مبارزه با مواد مخدر استان به محور مواصلاتی اعزام 
و خودرو شناسایی و متوقف شد. بلفکه افزود: با انتقال پژو به مقر پلیس در بازرسی از آن 

سه کیلو و 800 گرم هرویین کشف شد.

آیت الله سعیدی در دیدار رئیس مرکز حراست وزارت کشور:

وحدتمسئولانخنثیکنندهتوطئههای
دشمناناست

تولیت آستان مقدس حضرت معصومه)س( با اشاره به تلاش و برنامه ریزی دشمنان 
برای ایجاد تفرقه و القای یاس و ناامیدی در کشور، گفت: وحدت مسئولان خنثی 

کننده توطئه های دشمنان است. 
آیت الله سید محمد سعیدی در دیدار رئیس مرکز حراست وزارت کشور افزود: 
مسؤلان نظام مقدس جمهوری اسلامی با هوشیاری، هم دستی و وحدت در برابر 
توطئه های دشمنان ایستاده اند. وی در ادامه، بازرسی و حراست از نظام اسلامی را 

ماموریت خطیر الهی عنوان و بر لزوم توجه به این جایگاه مهم تاکید کرد.
وی با اشاره به نقش و اهمیت مراقبت و نظارت در آموزه های دینی، انسان را 
موجودی نیازمند حراست دانست و تصریح کرد: خداوند متعال به فرشتگان هم به 

عنوان ماموران حراست، ماموریت تکریم مخلوقات را داده است.
امام جمعه موقت قم به نقش مهم مجموعه های حراستی در تضمین سلامت دستگاه 
های اداری اشاره و خاطرنشان کرد: سلامت دستگاه ها و مسئولان یکی از مطالبات 
الهی است که باید مورد توجه قرار گیرد. سعیدی با بیان این که حراست نقش داور را 
دارد افزود: به نفع مجموعه است که تشویق کار خوب و پیشگیری از کار بد به عنوان 
دو کار برجسته مد نظر حراست باشد. وی در بخش دیگری از سخنان خود با تاکید بر 
لزوم اطلاع رسانی و بیان چهره به چهره خدمات به مردم از سوی مسؤلان گفت: بیان 
خدمات و گزارش دهی به مردم موجب اعتماد و اطمینان بخشی در جامعه می شود.

وی با بیان این که مردم نارسایی ها و مشکلات را تحمل خواهند کرد افزود: ولی 
مسؤلان باید تلاش مضاعف برای رفع مشکلات و کاستی ها داشته باشند.

محمد ابراهیم شوشتری مشاور وزیر و رئیس مرکز حراست وزارت کشور نیز در 
ابتدای این دیدار ضمن ابلاغ سلام وزیر کشور و ارائه گزارشی از برنامه ها و اقدام های 
این مرکز، فراهم ساختن محیطی سالم، با آرامش و عاری از هر گونه دغدغه خاطر را 

مهم ترین ماموریت کاری حراست وزارت کشور و دستگاه های دولتی برشمرد.
* حراست دستگاه های اجرایی نقش اساسی در صیانت از حقوق مردم دارند

استاندار قم نیز در دیدار رئیس مرکز حراست وزارت کشور گفت: حراست دستگاه 
های اجرایی نقش اساسی در صیانت از حقوق مردم دارند.

سید مهدی صادقی با اشاره به تدوین منشور حقوق شهروندی توسط دولت تدبیر و 
امید اظهار داشت: احقاق حقوق مردم در اداره های دولتی که بخشی از این منشور می 

باشد، نیازمند عزم جدی و اراده مدیران و کارمندان دولت است.
وی افزود: باید بازخورد خدمات قابل ارائه در اداره های دولتی از مردم گرفته و برای 
اصلاح نقاط ضعف تلاش شود. استاندار قم همچنین وظیفه اداره حراست دستگاه ها در 
کاهش تخلفات اداری را مورد توجه قرار داد و افزود: ارائه راهنمایی و مشاوره به کارکنان 
در فضای صمیمی و دوستانه می تواند به ارتقاء  خدمت رسانی و کاهش مشکلات 
حقوقی منجر شود. شوشتری رئیس مرکز حراست وزارت کشور نیز در این جلسه، 
صیانت از حقوق مردم را از سیاست های مهم وزارت کشور عنوان کرد و گفت: اداره 
کل حراست استانداری ها بازوی اجرایی وزارت کشور در تحقق این سیاست ها هستند.

دیدار با معاونان استاندار قم و بررسی روند انجام ماموریت های کاری در حوزه 
حراست از دیگر برنامه های رئیس مرکز حراست وزارت کشور در سفر به قم می باشد.

مدیرامور شهرهای شرکت آب و فاضلاب استان قم :

هیچنگرانیبرایتأمینآبشهرکهک
وجودندارد

مدیر امور شهرهای شرکت آب و فاضلاب از رفع مشکل قطعی آب در شهر کهک 
خبر داد و گفت: در صورت رعایت الگوی مصرف از سوی مشترکین ، هیچ  نگرانی برای 

تأمین آب شهر کهک وجود ندارد.
احمد نکونام در خصوص قطع آب شهر کهک طی روزهای اخیر گفت: بخش قابل 
توجهی از آب شهر کهک از خط 80 روستا و به وسیله ایستگاه پمپاژ سیرو تامین می 
شود، که در روزهای اخیر مصرف بالای برق و خاموشی های اعلام شده، موجب قطع 
برق این ایستگاه و عدم امکان پمپاژ آب با ظرفیت لازم شد که اقدام لازم برای رفع 
این مشکل صورت گرفت. مدیر امور شهرهای شرکت آب و فاضلاب استان قم با اشاره 
به اینکه منابع محلی در شهر کهک پاسخگوی نیاز آبی این شهر نیست، ابراز داشت: 
تا قبل از ورود آب سرشاخه های دز به منابع آبی کهک، تمامی نیاز آبی این شهر از دو 
چاه محلی تأمین می شد که متأسفانه با کاهش نزولات آسمانی ، میزان آبدهی این 
چاه ها در سال های اخیر به شدت کاهش یافته است. وی با اشاره به چالش تأمین آب 
شهر کهک در فصول گرم سال گفت: شرکت های آب و فاضلاب تمام تلاش خود برای 
تأمین پایدار آب مورد نیاز شهروندان به کار گرفته اند اما اگر همراهی بیش از پیش 
شهروندان محترم در رعایت الگوی مصرف صورت نگیرد، شرکت آب و فاضلاب قادر 
به رفع مشکلات نخواهد بود. نکونام با بیان اینکه در صورت رعایت الگوی مصرف، 
هیچ گونه نگرانی و دغدغه ای در تأمین آب شهر کهک نداریم، تاکید کرد: انتظار ما این 
است که شهروندان ضمن مدیریت مصارف خود، از آب شبکه شهری صرفاً برای شرب 

استفاده کنند تا دچار کمبود و قطع آب نشویم.
وی تصریح کرد: با صرفه جویی در منابع آب، از اتلاف برق مصرفی در ایستگاه های 

پمپاژ نیز جلوگیری شده که این امر نیز در پایداری مؤثر خواهد بود.

معاون اجرایی سازمان میادین میوه و تره بار شهرداری قم با اشاره به تکمیل 
سه فاز نخست طرح شهرک خدمات خودرویی این شهر گفت: همه واحدهای 
خدمات خودرویی مستقر در سطح شهر باید به این شهرک نقل مکان کنند. 
محمد مهدی اصیلی ، اظهار داشت: طرح احداث شهرک خدمات خودرویی 
در 6 فاز و در زمینی به مساحت 100هکتار در میدان شهید رجایی آغاز شده 
و در حال حاضر سه فاز آن تکمیل و به بهره برداری رسیده و با تسهیلات 

خوبی آماده واگذاری به واحدهای تعمیرگاهی و نمایشگاهی شده است.
وی با اشاره به استقبال خوب صورت گرفته از واحدهای مستقر در این 
شهرک افزود: در شرایطی که هنوز شهرداری مراحل اولیه واگذاری را آغاز 
نکرده بود، بسیاری از مکانیکی ها از این طرح استقبال نموده و به سمت این 

شهرک هدایت شدند.
وی در پاسخ به این سوال که آیا همه تعمیرگاه ها و نمایشگاه های مستقر در 
سطح شهر که بیشتر آنها با سد معبر موجب سلب آسایش شهروندان شدند، 
باید به شهرک مذکور منتقل شوند، افزود: شهرداری در مرحله نخست از اهرم 
تشویق استفاده نموده و کسانی که زودتر اقدام کنند، از تخفیف 15درصدی 

تسهیلات بهره مند می شوند.
وی تاکید کرد: تعمیرکاران و فروشندگان اتومبیلی که با مقاومت کردن 
بخواهند از انتقال واحد خود ممانعت کنند، برابر قانون به عنوان صنوف مزاحم 

شناخته شده و با آنها برخورد می شود.
اصیلی یادآور شد: با استقرار تمام مکانیکی ها و نمایشگاه های اتومبیل سطح 
شهر به این شهرک علاوه بر این که دریافت خدمات به صورت متمرکز و به 
آسانی انجام خواهد پذیرفت، واحدهای تجاری فعلی این صنف نیز ارزش 
افزوده پیدا خواهد کرد، کما این که واحدهای موجود در خیابان اراک که 
قبلا خدمات خودرویی بوده، با انتقال به این شهرک به بورس عرضه لباس 

تبدیل شده است.
وی همچنین با بیان این که تمام محل هایی که این اصناف در آن حضور 
دارند، از طریق جی.پی.اس مکان یابی شده است، افزود: خیابان یزدان شهر و 

حاشیه بلوار جمهوری در منطقه 4 و همچنین بلوار کارگر، بلوار شهید بهشتی 
و بلوار امام موسی صدر در منطقه 3 بیشترین خدمات خودرویی را دارند.

معاون میادین شهرداری قم در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به 
بازارروزهای سطح شهر گفت: در حال حاضر 11 بازار روز در شهر قم فعال 

است که 2 مورد از آنها سامان دهی شده است.
وی سه شنبه بازار بلوار ابوطالب شهرک پردیسان و جمعه بازار خیابان ظهور 
را از جمله آن ذکر کرد و افزود: در پردیسان 650 دستفروش و در خیابان 
ظهور نیز 869دستفروش سامان دهی شده و در آنها مواد فله و فاسد شدنی، 
وسایل مستعمل و کهنه وجود ندارد و نیروی انتظامی و پلیس راهور نیز 
مستقر و امکاناتی نظیر سرویس بهداشتی و اتوبوس رانی نیز فراهم شده است.
وی با اشاره به در دستور کار بودن جمعه بازار شهر قائم افزود: این جمعه بازار 
که یکی از بازارروزهای قدیمی شهر محسوب می شود، به دلیل وجود اتباع 
بیگانه و کهنه فروش ها با مشکلاتی مواجه بود که پس از سه ماه کار بر روی 
آن و انجام اقدام هایی مانند تسطیح زمین، حصارکشی و احداث پارکینگ با 
همکاری دادستانی و اداره کل رفع تخلف های شهری طی هفته های آینده 

آماده خرید و فروش اجناس مختلف خواهد بود.
وی در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به اقدام های موثر شهرداری 
در زمینه کنترل و مدیریت سد معبر افزود: از زمان اجرای طرح سامان دهی 
وانت بارها از نیمه فروردین ماه 96 تعداد 400 دستفروش در هسته مرکزی 

شهر با تعبیه مکانی مشخص برای آنها شناسنامه دار شدند.
اصیلی با بیان این که بر اساس تعهد گرفته شده از این دستفروشان فقط 
ساکنان و بومی های شهر قم مجاز به دستفروشی در محل های معین شهر 
هستند، افزود: با اجرای این طرح از مهاجرت روستاییان به شهر جلوگیری 

شده و همچنین یک دستفروش غیر مجاز نیز در مرکز شهر وجود ندارد.
وی گفت: سامان دهی شب بازار مستقر در مقابل درب یک مسجد مقدس 
جمکران که سه شنبه شب های هر هفته بر پا می شود، نیز از دیگر اقدام 
های صورت گرفته در جهت ارتقاء کیفیت معابر و پیاده راه ها و سهولت عبور 

و مرور در سطح شهر است.

معاون سازمان میادین شهرداری قم: 

انتقالواحدهایخدماتخودروییقمبهخارجازشهرالزامیاست






